

របាយការណ៍របស់ក្រុមប្រឹក្សាភិបាល

និង

របាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុដែលបានធ្វើសវនកម្មរួច

ម្សាន្តរយៈពេល ្រី

ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២១

មាតិកា

	ទំព័រ
របាយការណ៍របស់ក្រុមប្រឹក្សាភិបាល	១ - ៣
របាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុដែលបានធ្វើសវនកម្មរួច	
របាយការណ៍របស់សវនករឯករាជ្យ	៤ - ៦
របាយការណ៍ស្ថានភាពហិរញ្ញវត្ថុ	៧
របាយការណ៍ចំណូលលម្អិត	៨
របាយការណ៍បម្រែបម្រួលមូលធន	៩
របាយការណ៍លំហូរសាច់ប្រាក់	១០
កំណត់សម្គាល់របាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ	១១ - ៣៩

របាយការណ៍របស់ក្រុមប្រឹក្សាភិបាល

ក្រុមប្រឹក្សាភិបាលសូមដាក់ជូននូវរបាយការណ៍របស់ខ្លួន ព្រមជាមួយនឹងរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុដែលបានធ្វើសវនកម្មរបស់ក្រុមហ៊ុន ហ្គោលដេន ទ្រី (ហៅកាត់ថា "ក្រុមហ៊ុន") គិតត្រឹមថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២១ និងសម្រាប់ការិយបរិច្ឆេទដែលបានបញ្ចប់។

អំពីក្រុមហ៊ុន

ក្រុមហ៊ុន ហ្គោលដេន ទ្រី (ហៅកាត់ថា "ក្រុមហ៊ុន") គឺជាក្រុមហ៊ុនឯកជនទទួលខុសត្រូវមានកម្រិតដែលបានចុះបញ្ជីជាមួយ ក្រសួងពាណិជ្ជកម្ម ដោយអនុលោមតាមវិញ្ញាបនបត្រចុះបញ្ជីលេខ ០០០១២៣៧៣ ចុះថ្ងៃទី១២ ខែតុលា ឆ្នាំ២០០៦។

អាសយដ្ឋានចុះបញ្ជីរបស់ក្រុមហ៊ុនមានទីតាំងស្ថិតនៅ ទីតាំងដីឡូត៍ A ផ្លូវ ១៦៩ សង្កាត់វាលវែង ខណ្ឌ៧មករា រាជធានីភ្នំពេញ ព្រះរាជាណាចក្រកម្ពុជា។

សកម្មភាពអាជីវកម្មចម្បង

សកម្មភាពអាជីវកម្មចម្បងរបស់ក្រុមហ៊ុន គឺផ្តល់សេវាកម្មជូលការិយាល័យ និងអាជ្ញាធរ។

លទ្ធផលហិរញ្ញវត្ថុ

លទ្ធផលហិរញ្ញវត្ថុរបស់ក្រុមហ៊ុនសម្រាប់ការិយបរិច្ឆេទដែលបានបញ្ចប់ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២១ និងស្ថានភាពនៃប្រតិបត្តិការរបស់ ក្រុមហ៊ុននាកាលបរិច្ឆេទនោះ ត្រូវបានកំណត់នៅក្នុងរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុដែលបានភ្ជាប់មកជាមួយ។

ក្រុមប្រឹក្សាភិបាល ពុំបានផ្តល់អនុសាសន៍ឱ្យមានការបែងចែកភាគលាភនាសម្រាប់ការិយបរិច្ឆេទដែលបានបញ្ចប់ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២១ នេះទេ។

ក្រុមប្រឹក្សាភិបាល

សមាជិកក្រុមប្រឹក្សាភិបាលរបស់ក្រុមហ៊ុនក្នុងអំឡុងការិយបរិច្ឆេទ និងនាកាលបរិច្ឆេទនៃរបាយការណ៍នេះ មានដូចខាងក្រោម៖

ឈ្មោះ	មុខតំណែង	កាលបរិច្ឆេទតែងតាំង
លោក គុយ វ៉ាត	ប្រធានក្រុមប្រឹក្សាភិបាល	ថ្ងៃទី១៧ ខែមករា ឆ្នាំ២០១៧
លោក ហុង អ៊ុយ	សមាជិក និងនាយកប្រតិបត្តិ	ថ្ងៃទី១៧ ខែមករា ឆ្នាំ២០១៧

សវនករ

របាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុគិតត្រឹមថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២១ និងសម្រាប់ការិយបរិច្ឆេទដែលបានបញ្ចប់ត្រូវបានធ្វើសវនកម្មដោយក្រុមហ៊ុន ស្នងការគណនេយ្យ ហ្គោលដេន សន្តិសុខ (ខេមបូឌា) លីមីតធីត។

អត្ថប្រយោជន៍របស់អភិបាលរបស់ក្រុមហ៊ុន

ក្នុងអំឡុង និងការិយបរិច្ឆេទដែលបានបញ្ចប់នេះ មិនមានការរៀបចំណាមួយដែលក្រុមហ៊ុន មានគោលបំណងអនុញ្ញាតឱ្យអភិបាល របស់ក្រុមហ៊ុនទទួលបាននូវអត្ថប្រយោជន៍តាមរយៈការជាវភាគហ៊ុន ឬប័ណ្ណចំណូលរបស់ក្រុមហ៊ុន ឬសាជីវកម្មស្ថាប័នផ្សេងទៀត នោះទេ។

ចាប់តាំងពីចុងការិយបរិច្ឆេទមុនមក ក្រុមប្រឹក្សាភិបាលមិនបានទទួល ឬមានសិទ្ធិទទួលបានអត្ថប្រយោជន៍ណាមួយឡើយក្រោមហេតុផល នៃកិច្ចសន្យាដែលធ្វើឡើងដោយក្រុមហ៊ុន ឬសាជីវកម្មដែលពាក់ព័ន្ធជាមួយក្រុមហ៊ុនដែលជាសមាជិកនៃក្រុមប្រឹក្សាភិបាល ឬជាមួយ ក្រុមហ៊ុនដែលក្រុមប្រឹក្សាភិបាលមានផលប្រយោជន៍ជាសាវន្តនៃផ្នែកហិរញ្ញវត្ថុ ក្រៅពីប្រតិបត្តិការដែលមានភ្ជាប់នៅក្នុងរបាយការណ៍ ហិរញ្ញវត្ថុនោះទេ។

ការទទួលខុសត្រូវរបស់ក្រុមប្រឹក្សាភិបាលលើរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ

ក្រុមប្រឹក្សាភិបាល មានទំនួលខុសត្រូវក្នុងការអះអាងបញ្ជាក់ថារបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុគ្រប់ទិដ្ឋភាពជាសាវន្តទាំងអស់ បង្ហាញនូវភាព ត្រឹមត្រូវពីស្ថានភាពហិរញ្ញវត្ថុរបស់ក្រុមហ៊ុនគិតត្រឹមថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២១ និងលទ្ធផលហិរញ្ញវត្ថុ ព្រមទាំងលំហូរសាច់ប្រាក់ សម្រាប់ការិយបរិច្ឆេទដែលបានបញ្ចប់ ដោយអនុលោមតាមក្របខណ្ឌនៃរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុដែលបានបង្ហាញនេះ។ ក្នុងការរៀបចំ របាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុទាំងនេះ ក្រុមប្រឹក្សាភិបាលតម្រូវឱ្យ៖

១. អនុម័តគោលនយោបាយគណនេយ្យឱ្យបានសមស្រប ដែលអនុលោមតាមស្តង់ដាររបាយការណ៍ទាក់ទងហិរញ្ញវត្ថុ អន្តរជាតិនៃកម្ពុជា ("CIFRSs") ដែលគាំទ្រដោយផ្នែកលើការវិនិច្ឆ័យនិងការប៉ាន់ស្មានប្រកប ដោយសមហេតុផល ហើយអនុវត្តគោលនយោបាយទាំងនេះឱ្យមានសង្គតិភាព
២. អនុលោមតាមគោលការណ៍ដែលតម្រូវដោយស្តង់ដាររបាយការណ៍ទាក់ទងហិរញ្ញវត្ថុអន្តរជាតិនៃកម្ពុជា ("CIFRSs") ឬប្រសិនបើមានការប្រាសចាកណាមួយពីការតម្រូវឱ្យមាននៃស្តង់ដារនេះក្នុងការបង្ហាញនូវទិដ្ឋភាពពិត និងត្រឹមត្រូវ ក្រុមប្រឹក្សាភិបាល ត្រូវប្រាកដថាការប្រាសចាកទាំងនេះត្រូវបានលាតត្រដាង ពន្យល់ និងកំណត់បរិមាណឱ្យបានត្រឹម ត្រូវនៅក្នុងរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ
៣. រក្សាទុកនូវបញ្ជីគណនេយ្យឱ្យបានគ្រប់គ្រាន់ និងប្រព័ន្ធគ្រប់គ្រងផ្ទៃក្នុងឱ្យមានប្រសិទ្ធភាព
៤. រៀបចំរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុដោយផ្អែកលើមូលដ្ឋានបន្តនិរន្តរភាព លើកលែងតែវាមិនសមស្របក្នុងការសន្មតថា ក្រុមហ៊ុនអាចនឹងបន្តប្រតិបត្តិការអាជីវកម្មរបស់ខ្លួនបាននាពេលអនាគត និង
៥. ត្រួតពិនិត្យ និងដឹកនាំក្រុមហ៊ុនឱ្យមានប្រសិទ្ធភាព និងចូលរួមរាល់សេចក្តីសម្រេចសំខាន់ៗទាំងអស់ ដែលប៉ះពាល់ ដល់សកម្មភាពប្រតិបត្តិការ និងដំណើរការរបស់ក្រុមហ៊ុន ហើយត្រូវប្រាកដថារាល់ការសម្រេចចិត្ត និងឬ សេចក្តី/ ណែនាំនេះត្រូវបានឆ្លុះបញ្ចាំងយ៉ាងត្រឹមត្រូវនៅក្នុងរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ។

ក្រុមប្រឹក្សាភិបាល ក៏ជាអ្នកទទួលខុសត្រូវក្នុងការថែរក្សាទ្រព្យសម្បត្តិរបស់ក្រុមហ៊ុន ហើយក៏ត្រូវចាត់វិធានការឱ្យសមស្របដើម្បីទប់ស្កាត់ និងរកឱ្យឃើញការរំលោភបំពាន និងភាពមិនប្រក្រតីផ្សេងៗ។

ក្រុមប្រឹក្សាភិបាលសូមបញ្ជាក់ថា ក្រុមហ៊ុនបានអនុវត្តតាមលក្ខខណ្ឌតម្រូវចាំបាច់នានា ដូចដែលបានបញ្ជាក់ខាងលើក្នុងការរៀបចំ របាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុនេះ។

សេចក្តីថ្លែងការណ៍របស់ក្រុមប្រឹក្សាភិបាល

តាមមតិយោបល់របស់ក្រុមប្រឹក្សាភិបាល របាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុដែលមានរបាយការណ៍ស្ថានភាពហិរញ្ញវត្ថុ របាយការណ៍ចំណូល
លម្អិត របាយការណ៍បម្រែបម្រួលមូលធន របាយការណ៍លំហូរសាច់ប្រាក់ ព្រមទាំងកំណត់សម្គាល់នានាលើរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ
ត្រូវបានបង្ហាញនូវទិដ្ឋភាពពិត និងត្រឹមត្រូវពីស្ថានភាពហិរញ្ញវត្ថុរបស់ក្រុមហ៊ុន គិតត្រឹមថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២១ ព្រមទាំងលទ្ធផល
ហិរញ្ញវត្ថុ និងលំហូរសាច់ប្រាក់សម្រាប់ការិយបរិច្ឆេទដែលបានបញ្ចប់ ដោយអនុលោមតាមស្តង់ដាររបាយការណ៍ទាក់ទងហិរញ្ញវត្ថុ
អន្តរជាតិនៃកម្ពុជា។

ជំនួសឱ្យក្រុមប្រឹក្សាភិបាល



លោក គុយ វ៉ាត
ប្រធានក្រុមប្រឹក្សាភិបាល



លោក ហុង អ៊ឹយ
នាយកប្រតិបត្តិ

រាជធានីភ្នំពេញ ព្រះរាជាណាចក្រកម្ពុជា
ថ្ងៃទី២៩ ខែមិថុនា ឆ្នាំ២០២២



Grant Thornton

របាយការណ៍របស់សវនករឯករាជ្យ

ប្រៀបធៀប សន្ទនា (ខេមបូឌា) លីមីតធីត

ជាន់ទី២០ អគារកាណាឌីយ៉ា
៣១៥ ផ្លូវព្រះអង្គខ្នង
(កែងមហាវិថីព្រះមុនីវង្ស)
សង្កាត់វត្តភ្នំ ខណ្ឌដូនពេញ
រាជធានីភ្នំពេញ
ព្រះរាជាណាចក្រកម្ពុជា

លេខទូរស័ព្ទ +៨៥៥ ២៣ ៩៦៦ ៥២០
www.grantthornton.com.kh

ជូនចំពោះភាគហ៊ុនិករបស់ ក្រុមហ៊ុន ហ្គោលដេន ទ្រី

មតិយោបល់

យើងខ្ញុំបានធ្វើសវនកម្មទៅលើរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុរបស់ក្រុមហ៊ុន ហ្គោលដេន ទ្រី (ហៅកាត់ថា “ក្រុមហ៊ុន”) ដែលរួមមានរបាយការណ៍ស្ថានភាពហិរញ្ញវត្ថុគិតត្រឹមថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២១ របាយការណ៍ចំណូលលម្អិត របាយការណ៍បម្រែបម្រួលមូលធន និងរបាយការណ៍លំហូរសាច់ប្រាក់សម្រាប់ការិយបរិច្ឆេទដែលបានបញ្ចប់ ព្រមជាមួយកំណត់សម្គាល់លើរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ រួមទាំងសេចក្តីសង្ខេបគោលនយោបាយគណនេយ្យសំខាន់ៗ និងព័ត៌មានពន្យល់បន្ថែមផ្សេងៗទៀត។

តាមមតិយោបល់របស់យើងខ្ញុំ របាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុដែលភ្ជាប់មកជាមួយបានរៀបចំឡើងដោយបង្ហាញនូវទិដ្ឋភាពពិតជាសារវន្ត និងត្រឹមត្រូវពីស្ថានភាពហិរញ្ញវត្ថុរបស់ក្រុមហ៊ុនគិតត្រឹមថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២១ ព្រមទាំងលទ្ធផលនៃប្រតិបត្តិការអាជីវកម្ម និងស្ថានភាពលំហូរសាច់ប្រាក់សម្រាប់ការិយបរិច្ឆេទដែលបានបញ្ចប់ដោយអនុលោមទៅតាមស្តង់ដាររបាយការណ៍ទាក់ទងនឹងហិរញ្ញវត្ថុអន្តរជាតិនៃកម្ពុជា (“CIFRSs”)។

មូលដ្ឋាននៃការបញ្ជាក់មតិយោបល់

យើងខ្ញុំបានធ្វើសវនកម្ម ដោយអនុលោមតាមស្តង់ដារសវនកម្មអន្តរជាតិនៃកម្ពុជា (“CISAs”)។ ការទទួលខុសត្រូវរបស់យើងខ្ញុំ យោងតាមស្តង់ដារអន្តរជាតិស្តីពីសវនកម្មនៃកម្ពុជា ត្រូវបានបរិយាយបន្ថែមនៅក្នុងផ្នែកនៃការទទួលខុសត្រូវរបស់សវនករចំពោះការធ្វើសវនកម្មលើរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុនៃរបាយការណ៍របស់យើងខ្ញុំ។ យើងខ្ញុំមានឯករាជ្យភាពពីក្រុមហ៊ុនដោយអនុលោមតាមក្រុមប្រឹក្សាស្តង់ដារវិជ្ជាជីវៈគណនេយ្យអន្តរជាតិ ក្រមសីលធម៌ របស់គណនេយ្យករជំនាញ (រួមទាំងស្តង់ដារឯករាជ្យអន្តរជាតិ) (“IESBA Code”) រួមជាមួយនឹងតម្រូវការក្រមសីលធម៌ ដែលពាក់ព័ន្ធនឹងការធ្វើសវនកម្មរបស់យើងខ្ញុំទៅលើរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុក្នុងប្រទេសកម្ពុជា ហើយយើងខ្ញុំបានបំពេញការទទួលខុសត្រូវទៅតាមតម្រូវការក្រមសីលធម៌ទាំងនោះ និង IESBA Code ។ យើងខ្ញុំជឿជាក់ថា ភស្តុតាងសវនកម្ម ដែលយើងខ្ញុំទទួលបាន គឺគ្រប់គ្រាន់ និងសមស្រប ដើម្បីផ្តល់មូលដ្ឋានសម្រាប់មតិយោបល់របស់យើងខ្ញុំ។

ព័ត៌មានផ្សេងៗ

ក្រុមប្រឹក្សាភិបាលមានទំនួលខុសត្រូវទាំងស្រុងទៅលើព័ត៌មានផ្សេងៗ។ ព័ត៌មានផ្សេងៗទាំងនោះរួមមានរបាយការណ៍របស់ក្រុមប្រឹក្សាភិបាល ប៉ុន្តែមិនរួមបញ្ចូលរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ និងរបាយការណ៍សវនកម្មរបស់យើងខ្ញុំឡើយ។

គណនេយ្យករជំនាញ និងសវនករប្រតិស្រុត

សមាជិកភាពប្រៀបធៀប សន្ទនា អន្តរជាតិ។ ប្រៀបធៀប សន្ទនា អន្តរជាតិ និងសមាជិក គឺមិនមែនជាដៃគូពាណិជ្ជកម្មទូទាំងសកលលោកទេ។ រាល់សេវាកម្មនានាត្រូវបានផ្តល់យ៉ាងឯករាជ្យដោយសមាជិកនីមួយៗ។



Grant Thornton

មតិយោបល់របស់យើងខ្ញុំទៅលើរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ មិនបានគ្របដណ្តប់ទៅលើព័ត៌មានផ្សេងៗទេ។ ហើយយើងខ្ញុំមិនផ្តល់ការធានាក្នុងទម្រង់បែបណាមួយឡើយ។

ភ្ជាប់ជាមួយការធ្វើសវនកម្មរបស់យើងខ្ញុំលើរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ យើងខ្ញុំមានទំនួលខុសត្រូវក្នុងការអានព័ត៌មានផ្សេងៗ ហើយពិចារណាថាតើព័ត៌មានផ្សេងៗនោះ មានវិសមភាពជាសារវន្តជាមួយនឹងរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុឬទេ ឬចំណេះដឹងរបស់យើងខ្ញុំដែលទទួលបានពីការធ្វើសវនកម្ម ថាតើព័ត៌មានទាំងនោះអាចមានកំហុសឆ្គងជាសារវន្ត ឬទេ។

ប្រសិនបើផ្អែកតាមការងារសវនកម្មដែលបានអនុវត្ត យើងខ្ញុំនឹងសន្និដ្ឋានថាមានការបកស្រាយមិនត្រឹមត្រូវនៃព័ត៌មានផ្សេងទៀតនេះ យើងខ្ញុំត្រូវឱ្យរាយការណ៍ទៅតាមស្ថានភាពជាក់ស្តែង។ យើងខ្ញុំមិនមានអ្វីត្រូវរាយការណ៍នៅក្នុងករណីនេះឡើយ។

ការទទួលខុសត្រូវរបស់ក្រុមប្រឹក្សាភិបាលលើរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ

ក្រុមប្រឹក្សាភិបាលរបស់ក្រុមហ៊ុនទទួលខុសត្រូវក្នុងការរៀបចំ និងការបង្ហាញរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុទាំងនេះឱ្យបានត្រឹមត្រូវដោយអនុលោមតាមស្តង់ដាររបាយការណ៍ទាក់ទងនឹងហិរញ្ញវត្ថុអន្តរជាតិនៃកម្ពុជា (“CIFRSs”) និងទទួលខុសត្រូវលើការត្រួតពិនិត្យផ្ទៃក្នុងដែលក្រុមប្រឹក្សាភិបាលកំណត់ថាមានភាពចាំបាច់ក្នុងការរៀបចំរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុមិនឱ្យមានការរាយការណ៍ខុសជាសារវន្តដែលបណ្តាលមកពីការក្លែងបន្លំ ឬកំហុសឆ្គងផ្សេងៗ។

ក្នុងការរៀបចំរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ ក្រុមប្រឹក្សាភិបាលមានទំនួលខុសត្រូវចំពោះការវាយតម្លៃទៅលើសមត្ថភាពក្រុមហ៊ុនក្នុងការបន្តប្រតិបត្តិដោយផ្អែកលើមូលដ្ឋាននិរន្តរភាពការលាតត្រដាងប្រសិនបើមានបញ្ហាទាក់ទងនឹងនិរន្តរភាព និងការប្រើប្រាស់និរន្តរភាពជាមូលដ្ឋានគណនេយ្យ លុះត្រាតែក្រុមប្រឹក្សាភិបាលមានគោលបំណងរំលាយក្រុមហ៊ុន ឬបញ្ឈប់ប្រតិបត្តិការ ឬក៏គ្មានជម្រើសផ្សេង ប៉ុន្តែចាំបាច់ត្រូវធ្វើ។

ការទទួលខុសត្រូវរបស់សវនករលើការធ្វើសវនកម្មរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ

គោលបំណងរបស់យើងខ្ញុំ គឺដើម្បីទទួលបាននូវការធានាអះអាងដ៏សមហេតុផល ទៅលើរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុដោយពុំមានលក្ខណៈខុសឆ្គងជាសារវន្ត ដែលបណ្តាលមកពីការក្លែងបន្លំ ឬកំហុសឆ្គង និងការធ្វើរបាយការណ៍សវនកម្មដែលរួមមានមតិយោបល់របស់យើងខ្ញុំផងដែរ។ ការធានាអះអាងដែលសមហេតុផល គឺជាការធានាមួយដ៏ខ្ពស់ ប៉ុន្តែវាមិនបានធានាថាការធ្វើសវនកម្មដោយផ្អែកទៅលើស្តង់ដារសវនកម្មអន្តរជាតិនៃកម្ពុជា (“CISAs”) នឹងតែងតែរកឃើញនូវការរាយការណ៍ខុសជាសារវន្តដែលកើតមានឡើងនោះឡើយ។ ការរាយការណ៍ខុសអាចកើតមានឡើងពីការក្លែងបន្លំ ឬកំហុសឆ្គងដែលអាចចាត់ទុកថាជាសារវន្ត នៅពេលដែលកំហុសមួយ ឬកំហុសរួមគ្នាបានធ្វើអោយប៉ះពាល់ដល់សេចក្តីសម្រេចចិត្តផ្នែកសេដ្ឋកិច្ចរបស់អ្នកប្រើប្រាស់របាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុនេះ។

ជាផ្នែកមួយនៃការធ្វើសវនកម្ម ដោយយោងទៅតាមស្តង់ដារសវនកម្មអន្តរជាតិនៃកម្ពុជា (“CISAs”) យើងខ្ញុំអនុវត្តនូវវិធានវិនិច្ឆ័យ និងរក្សាមជ្ឈិមភាពនិយមប្រកបដោយវិជ្ជាជីវៈទៅលើការធ្វើសវនកម្ម។ យើងខ្ញុំក៏៖

- កំណត់អត្តសញ្ញាណ និងវាយតម្លៃនូវហានិភ័យនៃការរាយការណ៍ខុសជាសារវន្តនៃរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ ថាតើវាកើតឡើងដោយការក្លែងបន្លំ ឬកំហុសឆ្គង រៀបចំ និងអនុវត្តនីតិវិធីសវនកម្មដែលឆ្លើយតបទៅនឹងហានិភ័យទាំងនោះ រួមទាំងការប្រមូលយកភស្តុតាងសវនកម្មឱ្យបានគ្រប់គ្រាន់ និងសមស្របដើម្បីជាមូលដ្ឋានសម្រាប់បញ្ជាក់មតិយោបល់របស់យើងខ្ញុំ។ ហានិភ័យដែលមិនអាចរកឃើញដោយការរាយការណ៍ខុសជាសារវន្តដែលបណ្តាលមកពីការក្លែងបន្លំ គឺជាកំហុសឆ្គងដោយអចេតនាដោយសារតែការក្លែងបន្លំរួមបញ្ចូលទាំងការរួមគំនិត ការក្លែងបន្លំដោយចេតនា ការលុបចោលដោយចេតនា ការបង្ហាញខុស ឬការល្មើសទៅលើការត្រួតពិនិត្យផ្ទៃក្នុង។

គណនេយ្យករជំនាញ និងសវនករប្រតិស្រុត

សមាជិកភាពហ្គោលដេន សនចុន អន្តរជាតិ។ ហ្គោលដេន សនចុន អន្តរជាតិ និងសមាជិក គឺមិនមែនជាដៃគូពាណិជ្ជកម្មទាំងសកលលោកទេ។ រាល់សេវាកម្មនានាត្រូវបានផ្តល់យ៉ាងឯករាជ្យដោយសមាជិកនីមួយៗ។



- ធ្វើការស្វែងយល់អំពីការគ្រប់គ្រងផ្ទៃក្នុងដែលទាក់ទងទៅនឹងការធ្វើសវនកម្ម ដើម្បីបង្កើតនូវនីតិវិធីសវនកម្មដែលសមស្របទៅនឹងកាលៈទេសៈ ប៉ុន្តែមិនមែនជាគោលបំណងក្នុងការបង្ហាញនូវមតិយោបល់លើប្រសិទ្ធភាពនៃការត្រួតពិនិត្យផ្ទៃក្នុងរបស់ក្រុមហ៊ុននោះទេ។
- ធ្វើការវាយតម្លៃភាពសមស្របលើគោលនយោបាយគណនេយ្យដែលបានប្រើប្រាស់ និងភាពសមហេតុផលនៃគណនេយ្យប៉ាន់ស្មាន ក៏ដូចជាការបង្ហាញនានាដែលធ្វើឡើងដោយក្រុមប្រឹក្សាភិបាល។
- សន្និដ្ឋានដ៏សមស្របមួយទៅលើការប្រើប្រាស់របស់ក្រុមប្រឹក្សាភិបាលលើមូលដ្ឋាននិរន្តរភាពគណនេយ្យផ្អែកទៅលើភស្តុតាងសវនកម្មដែលទទួលបាន ថាភាពមិនប្រាកដប្រជាជាសារវន្តបានកើតឡើងទាក់ទងនឹងព្រឹត្តិការណ៍ឬលក្ខខណ្ឌដែលធ្វើឱ្យមានមន្ទិលសង្ស័យខ្លាំងទៅលើលទ្ធភាពការបន្តនិរន្តរភាពរបស់ក្រុមហ៊ុន។ ប្រសិនបើយើងខ្ញុំសន្និដ្ឋានថា ភាពមិនប្រាកដប្រជាជាសារវន្តនឹងកើតមានឡើង យើងខ្ញុំតម្រូវឱ្យធ្វើការលាតត្រដាងព័ត៌មានចាំបាច់ដើម្បីទាញការយកចិត្តទុកដាក់នៅក្នុងរបាយការណ៍សវនកម្មរបស់យើងខ្ញុំទៅនឹងការលាតត្រដាងនៅក្នុងរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ ឬក៏ប្រសិនបើការលាតត្រដាងនោះមិនគ្រប់គ្រាន់ នោះមតិយោបល់មិនត្រឹមត្រូវ នឹងត្រូវបានផ្តល់។ ការសន្និដ្ឋានរបស់យើងខ្ញុំ គឺផ្អែកទៅលើភស្តុតាងសវនកម្មដែលទទួលបានគិតត្រឹមថ្ងៃនៃការចេញរបាយការណ៍សវនកម្មរបស់យើងខ្ញុំ។ ទោះបីយ៉ាងណាក៏ដោយស្ថានភាព ឬក៏ព្រឹត្តិការណ៍នាពេលអនាគតអាចបណ្តាលឱ្យក្រុមហ៊ុនមិនអាចបន្តប្រតិបត្តិការជានិរន្តរភាពបាន។
- វាយតម្លៃការបង្ហាញទូទៅ រចនាសម្ព័ន្ធ និងមាតិកាបស់របាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ រួមបញ្ចូលទាំងការលាតត្រដាងនានាថាតើរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុបង្ហាញនូវប្រតិបត្តិការ និងព្រឹត្តិការណ៍នានាដើម្បីបង្ហាញនូវភាពត្រឹមត្រូវសមស្របរបស់វា។

យើងខ្ញុំប្រាស្រ័យទាក់ទងជាមួយក្រុមប្រឹក្សាភិបាលទៅលើបញ្ហាផ្សេងៗ ការរៀបចំដែនកំណត់ និងពេលវេលាក្នុងការធ្វើសវនកម្ម និងរបបគំហើញសវនកម្មសំខាន់ៗ រួមបញ្ចូលទាំងកង្វះខាតសំខាន់ៗមួយចំនួនទៅលើការគ្រប់គ្រងផ្ទៃក្នុងដែលយើងខ្ញុំរកឃើញអំឡុងពេលធ្វើសវនកម្ម។

Grant Thornton
ហ្គ្រេន ធីន ថន (ខេមបូឌា) លីមីតធីត
គណនេយ្យករជំនាញ
សវនករប្រតិបត្តិបញ្ជាក់



Ronald C. Almera
នាយកសវនករជំនាញ

រាជធានីភ្នំពេញ ព្រះរាជាណាចក្រកម្ពុជា
ថ្ងៃទី២៩ ខែមិថុនា ឆ្នាំ២០២២

គណនេយ្យករជំនាញ និងសវនករប្រតិបត្តិ
សមាជិកភាពហ្គ្រេន ធីន ថន អន្តរជាតិ។ ហ្គ្រេន ធីន ថន អន្តរជាតិ និងសមាជិក គឺមិនមែនជាដៃគូរពាណិជ្ជកម្មទូទាំងសកលលោកទេ។ រាល់សេវាកម្មនានាត្រូវបានផ្តល់យ៉ាងឯករាជ្យដោយសមាជិកនីមួយៗ។

របាយការណ៍ស្ថានភាពហិរញ្ញវត្ថុ

	កំណត់ សម្គាល់	ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២១		ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២០	
		ដុល្លារអាមេរិក	ពាន់រៀល (កំណត់សម្គាល់ ៤.២)	ដុល្លារអាមេរិក	ពាន់រៀល (កំណត់សម្គាល់ ៤.២)
ទ្រព្យសកម្ម					
ទ្រព្យសកម្មរយៈពេលវែង					
ទ្រព្យសម្បត្តិ និងបរិក្ខារ	៦	៦៥៤.២៧៦	២.៦៦៥.៥២០	៧៨១.៩៩៧	៣.១៦៣.១៧៨
ទ្រព្យសម្បត្តិវិនិយោគ	៧	២២.៨៣១.៩០៥	៩៣.០១៧.១៨១	២៣.២៥៩.១៨៦	៩៤.០៨៣.៤០៨
ទ្រព្យសកម្មរយៈពេលវែងសរុប		២៣.៤៨៦.១៨១	៩៥.៦៨២.៧០១	២៤.០៤១.១៨៣	៩៧.២៤៦.៥៨៦
ទ្រព្យសកម្មរយៈពេលខ្លី					
សមតុល្យត្រូវទទួលពីភាគីពាក់ព័ន្ធ	១៩	១.០៣៣.៤៨៤	៤.២១០.៤១៤	១០៦.៦៥៩	៤៣១.៤៣៦
គណនីពាណិជ្ជ និងគណនីត្រូវទទួលផ្សេងៗ	៩	២៩៧.៤៦៦	១.២១១.៨៧៦	២៨២.១៨៧	១.១៤១.៤៤៦
សាច់ប្រាក់ និងសាច់ប្រាក់សមមូល	១០	១៧១.៦៥៥	៦៩៩.៣២២	៧៩៨.១៤៦	៣.២២៨.៥០១
ទ្រព្យសកម្មរយៈពេលខ្លីសរុប		១.៥០២.៦០៥	៦.១២១.៦១២	១.១៨៦.៩៩២	៤.៨០១.៣៨៣
ទ្រព្យសកម្មសរុប		២៤.៩៨៨.៧៨៦	១០១.៨០៤.៣១៣	២៥.២២៨.១៧៥	១០២.០៤៧.៩៦៩
មូលធន និងបំណុល					
មូលធន					
ដើមទុន	១១	៥.០០០.០០០	២០.០០០.០០០	៥.០០០.០០០	២០.០០០.០០០
ប្រាក់ចំណេញរក្សាទុក		៦៧០.០៥១	២.៧២៣.៦១៣	៥០៣.៦៤៧	២.០៤៦.៦៨១
លម្អៀងពីការប្តូររូបិយប័ណ្ណ		-	៣៧៦.១៧៤	-	២១៥.៥៧១
មូលធនសរុប		៥.៦៧០.០៥១	២៣.០៩៩.៧៨៧	៥.៥០៣.៦៤៧	២២.២៦២.២៥២
បំណុល					
បំណុលរយៈពេលវែង					
ប្រាក់កម្ចី	១៣	១៣.៧៥១.៨៥៤	៥៦.០២៥.០៥៣	១៤.៣៩១.៧៦១	៥៨.២១៤.៦៧៣
បំណុលកតិសន្យា	៨	៩៥.៧៣៦	៣៩០.០២៨	១២២.៨៨៥	៤៩៧.០៧០
បំណុលពន្ធពន្យារ	១៨ (ក)	៥២៧.២១៤	២.១៤៧.៨៧០	៣៩៩.០៨៨	១.៦១៤.៣១១
បំណុលរយៈពេលវែងសរុប		១៤.៣៧៤.៨០៤	៥៨.៥៦២.៩៥១	១៤.៩១៣.៧៣៤	៦០.៣២៦.០៥៤
បំណុលរយៈពេលខ្លី					
ប្រាក់កម្ចី	១៣	៣.៦៨៦.១៧៤	១៥.០១៧.៤៧៣	៣.៤៩០.៩១៤	១៤.១២០.៧៧៧
បំណុលកតិសន្យា	៨	២៧.១៥០	១១០.៦០៩	២៥.០៧០	១០១.៤០៨
គណនីពាណិជ្ជ និងគណនីត្រូវសងផ្សេងៗ	១២	១.២៣០.៦០៧	៥.០១៣.៤៩៣	១.២៩៤.៨១០	៥.២៣៧.៥០៨
បំណុលរយៈពេលខ្លីសរុប		៤.៩៤៣.៩៣១	២០.១៤១.៥៧៥	៤.៨១០.៧៩៤	១៩.៤៥៩.៦៦៣
បំណុលសរុប		១៩.៣១៨.៧៣៥	៧៨.៧០៤.៥២៦	១៩.៧២៤.៥២៨	៧៩.៧៨៥.៧១៧
មូលធន និងបំណុលសរុប		២៤.៩៨៨.៧៨៦	១០១.៨០៤.៣១៣	២៥.២២៨.១៧៥	១០២.០៤៧.៩៦៩

កំណត់សម្គាល់ដែលភ្ជាប់មកជាមួយ គឺជាផ្នែកមួយនៃរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុទាំងនេះ។

របាយការណ៍ចំណូលលម្អិត

	កំណត់ សម្គាល់	សម្រាប់ការិយបរិច្ឆេទបានបញ្ចប់ ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២១		សម្រាប់ការិយបរិច្ឆេទបានបញ្ចប់ ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២០	
		ដុល្លារអាមេរិក	ពាន់រៀល (កំណត់សម្គាល់ ៤.២)	ដុល្លារអាមេរិក	ពាន់រៀល (កំណត់សម្គាល់ ៤.២)
ចំណូល	១៤	៣.២៤៥.៩៨០	១៣.២០៤.៦៤៧	៣.៣៧២.៦២៩	១៣.៧៥០.២០៨
ថ្លៃដើមសេវាកម្ម	១៥	(៨៤៦.៦០៧)	(៣.៤៤៣.៩៩៧)	(៩២០.៥៦០)	(៣.៧៥៣.១២៣)
ចំណេញដុល		២.៣៩៩.៣៧៣	៩.៧៦០.៦៥០	២.៤៥២.០៦៩	៩.៩៩៧.០៨៥
ចំណាយប្រតិបត្តិការ និងចំណាយរដ្ឋបាល	១៦	(៤៩៣.៣០៧)	(២.០០៦.៧៧៣)	(៣៨៣.៥៣៦)	(១.៥៦៣.៦៧៦)
ចំណេញប្រតិបត្តិការសុទ្ធ		១.៩០៦.០៦៦	៧.៧៥៣.៨៧៧	២.០៦៨.៥៣៣	៨.៤៣៣.៤០៩
ចំណាយហិរញ្ញវត្ថុ	១៧	(១.៤៥២.០៨០)	(៥.៩០៧.០៦១)	(១.៤៦៤.៦១០)	(៥.៩៧១.២១៥)
ចំណេញមុនបង់ពន្ធលើប្រាក់ចំណូល		៤៥៣.៩៨៦	១.៨៤៦.៨១៦	៦០៣.៩២៣	២.៤៦២.១៩៤
ចំណាយពន្ធលើប្រាក់ចំណូល	១៨ (ខ)	(២៨៧.៥៨២)	(១.១៦៩.៨៨៤)	(២៤១.៦៩៩)	(៩៨៥.៤០៧)
ចំណេញសុទ្ធក្នុងការិយបរិច្ឆេទ		១៦៦.៤០៤	៦៧៦.៩៣២	៣៦២.២២៤	១.៤៧៦.៧៨៧
ចំណូលលម្អិតផ្សេងៗ					
លម្អៀងពីការប្តូររូបិយប័ណ្ណ		-	១៦០.៦០៣	-	(១៦៥.៨៣៤)
ចំណូលលម្អិតសរុបក្នុងការិយបរិច្ឆេទ		១៦៦.៤០៤	៨៣៧.៥៣៥	៣៦២.២២៤	១.៣១០.៩៥៣

កំណត់សម្គាល់ដែលភ្ជាប់មកជាមួយ គឺជាផ្នែកមួយនៃរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុទាំងនេះ។

របាយការណ៍បម្រែបម្រួលមូលធន

	ដើមទុន		(ខាតបង្គរ)/ប្រាក់ចំណេញរក្សាទុក		លម្អៀងពីការប្តូររូបិយប័ណ្ណបង្ក		មូលធនសរុប	
	ដុល្លារអាមេរិក	ពាន់រៀល (កំណត់សម្គាល់ ៤.២)	ដុល្លារអាមេរិក	ពាន់រៀល (កំណត់សម្គាល់ ៤.២)	ដុល្លារអាមេរិក	ពាន់រៀល (កំណត់សម្គាល់ ៤.២)	ដុល្លារអាមេរិក	ពាន់រៀល (កំណត់សម្គាល់ ៤.២)
សមតុល្យត្រីមាសថ្ងៃទី១ ខែមករា ឆ្នាំ២០២១	៥.០០០.០០០	២០.០០០.០០០	៥០៣.៦៤៧	២.០៤៦.៦៨១	-	២១៥.៥៧១	៥.៥០៣.៦៤៧	២២.២៦២.២៥២
ចំណេញក្នុងការិយបរិច្ឆេទ	-	-	១៦៦.៤០៤	៦៧៦.៩៣២	-	-	១៦៦.៤០៤	៦៧៦.៩៣២
លម្អៀងពីការប្តូររូបិយប័ណ្ណ	-	-	-	-	-	១៦០.៦០៣	-	១៦០.៦០៣
សមតុល្យត្រីមាសថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២១	៥.០០០.០០០	២០.០០០.០០០	៦៧០.០៥១	២.៧២៣.៦១៣	-	៣៧៦.១៧៤	៥.៦៧០.០៥១	២៣.០៩៩.៧៨៧
ត្រីមាសថ្ងៃទី១ ខែមករា ឆ្នាំ២០២០	៥.០០០.០០០	២០.០០០.០០០	១៤១.៤២៣	៥៦៩.៨៩៤	-	៣៨១.៤០៥	៥.១៤១.៤២៣	២០.៩៥១.២៩៩
ចំណេញក្នុងការិយបរិច្ឆេទ	-	-	៣៦២.២២៤	១.៤៧៦.៧៨៧	-	-	៣៦២.២២៤	១.៤៧៦.៧៨៧
លម្អៀងពីការប្តូររូបិយប័ណ្ណ	-	-	-	-	-	(១៦៥.៨៣៤)	-	(១៦៥.៨៣៤)
ត្រីមាសថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២០	៥.០០០.០០០	២០.០០០.០០០	៥០៣.៦៤៧	២.០៤៦.៦៨១	-	២១៥.៥៧១	៥.៥០៣.៦៤៧	២២.២៦២.២៥២

កំណត់សម្គាល់ដែលភ្ជាប់មកជាមួយ គឺជាផ្នែកមួយនៃរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុទាំងនេះ។

របាយការណ៍លំហូរសាច់ប្រាក់

	កំណត់ សម្គាល់	សម្រាប់ការិយបរិច្ឆេទបានបញ្ចប់ ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២១		សម្រាប់ការិយបរិច្ឆេទបានបញ្ចប់ ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២០	
		ដុល្លារអាមេរិក	ពាន់រៀល (កំណត់សម្គាល់ ៤.២)	ដុល្លារអាមេរិក	ពាន់រៀល (កំណត់សម្គាល់ ៤.២)
លំហូរសាច់ប្រាក់ពីសកម្មភាពប្រតិបត្តិការ					
ចំណេញមុនបង់ពន្ធលើប្រាក់ចំណូល		៤៥៣.៩៨៦	១.៨៤៦.៨១៦	៦០៣.៩២៣	២.៤៦២.១៩៤
និយ័តកម្មសម្រាប់៖					
រំលស់លើទ្រព្យសម្បត្តិ និងបរិក្ខារ	៦	១៣៣.៨៦០	៥៤៤.៥៤២	១៤០.៤៩៣	៥៧២.៧៩០
រំលស់លើទ្រព្យសកម្មវិនិយោគ	៧	៤៣១.០២៧	១.៧៥៣.៤១៨	៤៣០.៨១២	១.៧៥៦.៤២០
ចំណាយការប្រាក់	១៧	១.៤៥២.០៨០	៥.៩០៧.០៦១	១.៤៦៤.៦១០	៥.៩៧១.២១៥
ចំណេញប្រតិបត្តិការមុនបម្រែបម្រួលទុនបង្វិល		២.៤៧០.៩៥៣	១០.០៥១.៨៧៧	២.៦៣៩.៨៣៨	១០.៧៤៥.៦១៩
បម្រែបម្រួលទុនបង្វិលសុទ្ធ៖					
បម្រែបម្រួលក្នុង៖					
សមតុល្យត្រូវទទួលពីភាគីពាក់ព័ន្ធ		(៩២៦.៨២៥)	(៣.៧៧០.៣២៤)	(១០៦.៦៥៩)	(៤៣៤.៨៤៩)
គណនីពាណិជ្ជ និងគណនីត្រូវទទួលផ្សេងៗ		(១៥.២៧៩)	(៦២.១៥៥)	៣១៥.៩៦៦	១.២៨៨.១៩៣
គណនីពាណិជ្ជ និងគណនីត្រូវសងផ្សេងៗ		(៦៤.២០៣)	(២៦១.១៧៨)	(១៦១.៤៣៤)	(៦៥៨.១៦៦)
សមតុល្យត្រូវសងទៅភាគីពាក់ព័ន្ធ		-	-	(៤៨៣.៣១៩)	(១.៩៧០.៤៥២)
សាច់ប្រាក់សុទ្ធបានមកពីប្រតិបត្តិការ		១.៤៦៤.៦៤៦	៥.៩៥៨.១៨០	២.២០៤.៣៩២	៨.៩៨៧.៣០៥
ការប្រាក់បានបង់		(១.៣៩៤.៨៨២)	(៥.៦៧៤.៣៨០)	(១.៤៥១.៧៥៨)	(៥.៩១៨.៨១៧)
ពន្ធលើប្រាក់ចំណូលបានបង់		(៣១.៩៩១)	(១៣០.១៣៩)	(៣៤.៣១១)	(១៣៩.៨៨៦)
ចំណាយពន្ធកាត់ទុក		(១២៧.៤៦៥)	(៥១៨.៥២៨)	(១៩៤.៩៧៩)	(៧៩៤.៩២៩)
សាច់ប្រាក់សុទ្ធបាន(ប្រើក្នុង)/មកពីសកម្មភាពប្រតិបត្តិការ		(៨៩.៦៩២)	(៣៦៤.៨៦៧)	៥២៣.៣៤៤	២.១៣៣.៦៧៣
លំហូរសាច់ប្រាក់ពីសកម្មភាពវិនិយោគ					
ទិញទ្រព្យសម្បត្តិ រោងចក្រ និងបរិក្ខារ	៦	(៦.១៣៩)	(២៤.៩៧៣)	(៧.២៤៥)	(២៩.៥៣៨)
ការបន្ថែមទ្រព្យសម្បត្តិវិនិយោគ	៧	(៣.៧៤៦)	(១៥.២៣៩)	(៦.១៣៥)	(២៥.០១២)
សាច់ប្រាក់សុទ្ធបានប្រើក្នុងសកម្មភាពវិនិយោគ		(៩.៨៨៥)	(៤០.២១២)	(១៣.៣៨០)	(៥៤.៥៥០)
លំហូរសាច់ប្រាក់ពីសកម្មភាពហិរញ្ញប្បទាន					
ទូទាត់បំណុលភតិសន្យា	៨	(២៥.០៦៩)	(១០១.៩៨១)	(២៤.៩៩៥)	(១០១.៩០៥)
ទូទាត់ចំណែកការប្រាក់បំណុលភតិសន្យា	៨	(១០.៩៣១)	(៤៤.៤៦៧)	(១២.៨៥២)	(៥២.៣៩៨)
ទូទាត់ប្រាក់កម្ចីធនាគារ		(៤៩០.៩១៤)	(១.៩៩៧.០៣៨)	(៤៤៩.៤៦៦)	(១.៨៣២.៤៧៣)
សាច់ប្រាក់សុទ្ធបានប្រើក្នុងសកម្មភាពហិរញ្ញប្បទាន		(៥២៦.៩១៤)	(២.១៤៣.៤៨៦)	(៤៨៧.៣១៣)	(១.៩៨៦.៧៧៦)
បម្រែបម្រួលសាច់ប្រាក់ និងសាច់ប្រាក់សមមូលសុទ្ធ					
សាច់ប្រាក់ និងសាច់ប្រាក់សមមូលដើមការិយបរិច្ឆេទ		៧៩៨.១៤៦	៣.២២៨.៥០១	៧៧៥.៤៩៥	៣.១៦០.១៤២
លម្អៀងពីការប្តូររូបិយប័ណ្ណ		-	១៩.៣៨៦	-	(២៣.៩៨៨)
សាច់ប្រាក់ និងសាច់ប្រាក់សមមូលចុងការិយបរិច្ឆេទ	១០	១៧១.៦៥៥	៦៩៩.៣២២	៧៩៨.១៤៦	៣.២១២.៥០១

កំណត់សម្គាល់ដែលភ្ជាប់មកជាមួយ គឺជាផ្នែកមួយនៃរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុទាំងនេះ។

កំណត់សម្គាល់លើរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុសាធារណៈ

១. ព័ត៌មានក្រុមហ៊ុន

ក្រុមហ៊ុន ហ្គោលដេន ទ្រី (ហៅកាត់ថា “ក្រុមហ៊ុន”) គឺជាក្រុមហ៊ុនឯកជនទទួលខុសត្រូវមានកម្រិតដែលបានចុះបញ្ជីជាមួយ ក្រសួងពាណិជ្ជកម្ម ដោយអនុលោមតាមវិញ្ញាបនបត្រចុះបញ្ជីលេខ ០០០១២៣៧៣ ចុះថ្ងៃទី១២ ខែតុលា ឆ្នាំ២០០៦។

សកម្មភាពអាជីវកម្មចម្បងរបស់ក្រុមហ៊ុន គឺផ្តល់សេវាកម្មជូលការិយាល័យ និងអាជ្ញាធរ។

អាសយដ្ឋានចុះបញ្ជីរបស់ក្រុមហ៊ុនមានទីតាំងស្ថិតនៅដីឡូត៍ A ផ្លូវ១៦៩ សង្កាត់វាលវែង ខណ្ឌ៧មករា រាជធានីភ្នំពេញ ព្រះរាជាណាចក្រកម្ពុជា។

គិតត្រឹមថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២១ ក្រុមហ៊ុនមាននិយោជិតចំនួន ២៧ នាក់ (ឆ្នាំ២០២០៖ មាននិយោជិតចំនួន ១៩ នាក់)។

២. មូលដ្ឋាននៃការរៀបចំ និងអនុលោមនៃរបាយការណ៍តាមស្តង់ដាររបាយការណ៍ទាក់ទងនឹងហិរញ្ញវត្ថុអន្តរជាតិ អន្តរជាតិនៃកម្ពុជា

របាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុរបស់ក្រុមហ៊ុនត្រូវបានរៀបចំឡើងដោយអនុលោមតាមស្តង់ដាររបាយការណ៍ទាក់ទងនឹងហិរញ្ញវត្ថុអន្តរជាតិ នៃកម្ពុជា (“CIFRS”)។

ក្រុមហ៊ុនប្រើប្រាស់គណនេយ្យ នៃព្រះរាជាណាចក្រកម្ពុជា ដោយអនុលោមតាមប្រកាស (សភាចរ) លេខ ០៦៨-សហវ-ប្រ.ក ចុះថ្ងៃទី៨ ខែមករា ឆ្នាំ២០០៩ ដែលបានចេញផ្សាយដោយក្រសួងសេដ្ឋកិច្ច និងហិរញ្ញវត្ថុនៃព្រះរាជាណាចក្រកម្ពុជា ស្តីអំពីការអនុវត្ត ស្តង់ដាររបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុអន្តរជាតិនៃកម្ពុជា បានសម្រេចឱ្យអនុវត្តលើស្តង់ដារ CIFRSs ដែលបានចេញផ្សាយដោយក្រុមប្រឹក្សា គណនេយ្យអន្តរជាតិ (“IASB”) ដោយមិនមានការកែប្រែទៅលើស្តង់ដាររបាយការណ៍ទាក់ទងនឹងហិរញ្ញវត្ថុអន្តរជាតិនៃកម្ពុជា។

៣. ស្តង់ដារថ្មី ឬស្តង់ដារដែលបានកែសម្រួលឡើងវិញ និងការបកស្រាយ

៣.១ ស្តង់ដារ វិសោធនកម្ម និងការបកស្រាយទៅលើស្តង់ដារដែលមានស្រាប់ ដែលបានអនុវត្តដោយក្រុមហ៊ុន

ក្រុមហ៊ុនបានអនុវត្តស្តង់ដារគណនេយ្យ និងបកស្រាយទៅលើស្តង់ដារទាំងនេះគិតត្រឹមថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២១។ ស្តង់ដារ គណនេយ្យថ្មី និងដែលបានកែសម្រួល និងការបកស្រាយដែលត្រូវបានវាយតម្លៃថា ក្រុមហ៊ុនអាចអនុវត្តស្តង់ដារទាំងនេះ ក្នុងការរៀបចំ របាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុរបស់ក្រុមហ៊ុនដូចខាងក្រោម៖

- និយមន័យនៃអាជីវកម្ម (វិសោធនកម្មទៅលើ CIFRS ៣)
- និយមន័យភាពជាសារវន្ត (វិសោធនកម្មទៅលើ CIAS ១ និង CIAS ៨)
- ឯកសារយោងទាក់ទងនឹងក្របខណ្ឌទស្សនទានសម្រាប់របាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ
- កំណែទម្រង់ស្តង់ដារអត្រាការប្រាក់ (វិសោធនកម្មទៅលើ CIFRS ៩ CAS ៣៩ និង CIFRS ៧)

គណៈគ្រប់គ្រងបានវាយតម្លៃថា ការអនុវត្តទៅលើស្តង់ដារគណនេយ្យនេះ មិនមានផលប៉ះពាល់ជាសារវន្តទៅលើរបាយការណ៍ ហិរញ្ញវត្ថុរបស់ក្រុមហ៊ុននោះទេ។

៣.២ ស្តង់ដារ វិសោធនកម្ម និងការបកស្រាយទៅលើស្តង់ដារដែលមានស្រាប់ ប៉ុន្តែមិនទាន់មានប្រសិទ្ធភាព និងមិនទាន់បានអនុវត្តជាមុនក្រុមហ៊ុន

នាកាលបរិច្ឆេទនៃសេចក្តីអនុម័តទៅលើរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុទាំងនេះ ស្តង់ដារថ្មីមួយចំនួនប៉ុន្តែមិនទាន់មានប្រសិទ្ធភាព ស្តង់ដារ និងវិសោធនកម្មទៅលើស្តង់ដារដែលបានអនុម័ត ប៉ុន្តែមិនទាន់មានប្រសិទ្ធភាព និងមិនត្រូវបានអនុម័តដោយក្រុមហ៊ុនជាមុន៖

- CIFRS ១៧ កិច្ចសន្យាធានារ៉ាប់រង
- កំណែទម្រង់ស្តង់ដារអត្រាការប្រាក់ - លើកទី២ (វិសោធនកម្មទៅលើ CIFRS ៩ CAS ៣៩ CIFRS ៧ និង CIFRS ១៦)
- ឯកសារយោងទាក់ទងនឹងក្របខណ្ឌទស្សនទាន (វិសោធនកម្មទៅលើ CIFRS ៣)
- ការធ្វើចំណាត់ថ្នាក់លើបំណុលរយៈពេលខ្លី និងរយៈពេលវែង - ការពន្យារពេលនៃកាលបរិច្ឆេទមានប្រសិទ្ធភាព (វិសោធនកម្មទៅលើ CAS ១)
- កិច្ចសន្យាស្មុគស្មាញ - តម្លៃនៃការបំពេញតាមកិច្ចសន្យា(វិសោធនកម្មទៅលើ CAS ៣៧)
- ការកែតម្រូវបន្ថែមប្រចាំឆ្នាំទៅលើស្តង់ដារ CIFRS ២០១៤ – ២០២០
- ការបង្ហាញគោលនយោបាយគណនេយ្យ (វិសោធនកម្មទៅលើ CAS ១ និង CIFRS របាយការណ៍ដែលត្រូវអនុវត្ត ២)
- និយមន័យនៃគណនេយ្យប៉ាន់ស្មាន (វិសោធនកម្មទៅលើ CAS ៨)
- COVID-១៩-ការលើកលែងដែលទាក់ទងទៅនឹងការជួល (វិសោធនកម្មទៅលើ CIFRS ១៦)

គណៈគ្រប់គ្រង មិនត្រូវបានរំពឹងទុកថានឹងបង្កឱ្យមានផលប៉ះពាល់សំខាន់ៗទៅលើរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុរបស់ក្រុមហ៊ុននាការិយបរិច្ឆេទនាពេលអនាគតនោះទេ។

៤. សេចក្តីសង្ខេបនៃគោលនយោបាយគណនេយ្យសំខាន់ៗ

៤.១ មូលដ្ឋាននៃការរៀបចំ

របាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុរបស់ក្រុមហ៊ុន ដែលត្រូវបានបង្ហាញជាដុល្លារអាមេរិក ("USD") ត្រូវបានរៀបចំក្រោមមូលដ្ឋានថ្លៃដើមប្រវត្តិសាស្ត្រ ហើយត្រូវបានបង្កើតឡើងដោយអនុលោមតាមស្តង់ដាររបាយការណ៍ទាក់ទងនឹងហិរញ្ញវត្ថុអន្តរជាតិនៃកម្ពុជា។

៤.២ រូបិយប័ណ្ណមុខងារ និងរូបិយប័ណ្ណសម្រាប់បង្ហាញ

រូបិយវត្ថុជាតិនៃព្រះរាជាណាចក្រកម្ពុជា គឺខ្មែររៀល ("KHR")។ ប៉ុន្តែដោយសារមានប្រតិបត្តិការអាជីវកម្ម និងការរក្សាកំណត់ត្រាគណនេយ្យរបស់ក្រុមហ៊ុនជាដុល្លារអាមេរិក("USD") គណៈគ្រប់គ្រងបានកំណត់យករូបិយប័ណ្ណដុល្លារអាមេរិក ជារូបិយប័ណ្ណរបស់ក្រុមហ៊ុនសម្រាប់គោលបំណងនៃក្នុងការវាស់វែង និងការបង្ហាញ ព្រោះវាបានឆ្លុះបញ្ចាំងពីខ្លឹមសារសេដ្ឋកិច្ចនៃព្រឹត្តិការណ៍ និងស្ថានភាពរបស់ក្រុមហ៊ុន។

ប្រតិបត្តិការជារូបិយប័ណ្ណបរទេសក្រៅពីដុល្លារអាមេរិក ត្រូវបានប្តូរទៅជាដុល្លារអាមេរិក ដោយប្រើប្រាស់អត្រាប្តូរប្រាក់ទូទៅនៅកាលបរិច្ឆេទនៃប្រតិបត្តិការ។ ទ្រព្យសកម្ម ឬបំណុល ដែលកំណត់ជារូបិយប័ណ្ណក្រៅពីដុល្លារអាមេរិក នៅកាលបរិច្ឆេទនៃរបាយការណ៍ ត្រូវបានប្តូរទៅជាដុល្លារអាមេរិកដោយប្រើប្រាស់អត្រាប្តូរប្រាក់ទូទៅនៅកាលបរិច្ឆេទនៃរបាយការណ៍។ ភាពខុសគ្នាពីការប្តូររូបិយប័ណ្ណ ដែលបានកើតឡើងពីការប្តូរប្រាក់ត្រូវបានទទួលស្គាល់នៅក្នុងរបាយការណ៍ចំណូលលម្អិតផ្សេងៗ។

ការប្តូររូបិយប័ណ្ណពីប្រាក់ដុល្លារអាមេរិក ទៅជាខ្មែររៀលដូចដែលបានបង្ហាញនៅក្នុងរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ ត្រូវបានដាក់បញ្ចូលទាំងស្រុងដោយអនុលោមតាមច្បាប់ស្តីពីគណនេយ្យ និងសវនកម្មនៃកម្ពុជាចុះថ្ងៃទី១១ ខែមេសា ឆ្នាំ២០១៦ ដោយប្រើប្រាស់អត្រាប្តូរប្រាក់ជាផ្លូវការដែលបានបង្ហាញជាប្រាក់រៀលដោយយោងទៅតាមអត្រាប្តូរប្រាក់ក្នុង ១ដុល្លារអាមេរិក ដែលបានប្រកាសដោយធនាគារជាតិនៃកម្ពុជា ("NBC") ដូចខាងក្រោម៖

	ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២១	ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២០
អត្រាមធ្យម*	៤.០៦៨	៤.០៧៧
អត្រាចុងគ្រា	៤.០៧៤	៤.០៤៥

*អត្រាប្តូរប្រាក់មធ្យម គឺត្រូវបានកំណត់ដោយប្រើតាមអត្រាប្រចាំថ្ងៃរបស់ធនាគារជាតិ នៃ កម្ពុជា

អត្រាប្តូរប្រាក់ទាំងនេះ មិនត្រូវបានធ្វើសវនកម្ម និងមិនត្រូវបានបកស្រាយថា ជាតំណាងនៃប្រាក់ដុល្លារអាមេរិក ឬដែលត្រូវបាន ឬ អាចនឹងត្រូវបាន ឬអាចប្តូរទៅជាប្រាក់រៀលនៅថ្ងៃអនាគតតាមអត្រាដែលបានបង្ហាញនេះ ឬអត្រាប្តូរប្រាក់ផ្សេងទៀតឡើយ។

**៤.៣ ឧបករណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ
ការទទួលស្គាល់ និងការវាស់វែងដំបូង**

គណនីពាណិជ្ជកម្មត្រូវទទួលបានទទួលស្គាល់ដំបូងតាមតម្លៃដើម។ ទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុ និងបំណុលផ្សេងៗទាំងអស់ត្រូវបានទទួលស្គាល់ ដំបូងនៅពេលដែលក្រុមហ៊ុនក្លាយជាកាតិកាសវិធានធនតាមកិច្ចសន្យានៃឧបករណ៍ហិរញ្ញវត្ថុនោះ។

ទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុ (លើកលែងតែគណនីពាណិជ្ជកម្មត្រូវទទួលដែលមិនមានសមាសធាតុហិរញ្ញវត្ថុសំខាន់ៗ) ឬបំណុលហិរញ្ញវត្ថុដែលត្រូវបាន វាស់វែងដំបូងតាមតម្លៃសមស្រប សម្រាប់សមាសធាតុដែលមិនបានវាស់វែងតាមតម្លៃសមស្របជាមួយចំណេញ ឬខាត (FVTPL) ថ្លៃដើម ប្រតិបត្តិការដែលទាក់ទងដោយផ្ទាល់ក្នុងការទិញ ឬចេញផ្សាយ។ គណនីពាណិជ្ជកម្មត្រូវទទួល ដែលមិនមានសមាសធាតុហិរញ្ញវត្ថុសំខាន់ៗ ត្រូវ បានវាស់វែងដំបូងតាមតម្លៃប្រតិបត្តិការ។

ការធ្វើចំណាត់ថ្នាក់ និងការវាស់វែងជាបន្តបន្ទាប់

ទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុ – ការធ្វើចំណាត់ថ្នាក់

ការទទួលស្គាល់ដំបូង ទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុត្រូវបានធ្វើចំណាត់ថ្នាក់ដូចជាត្រូវបានវាស់វែងតាមថ្លៃដើមបានរំលស់ តម្លៃសមស្របតាមរយៈ ចំណូលលម្អិតផ្សេងៗ (FVOCI) - មូលបត្របំណុល – មូលធនវិនិយោគ ឬ FVTPL។

ទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុមិនត្រូវបានចាត់ថ្នាក់ឡើងវិញបន្ទាប់ពីការទទួលស្គាល់ដំបូងឡើយ លុះត្រាតែក្រុមហ៊ុនផ្លាស់ប្តូរគំរូអាជីវកម្មរបស់ខ្លួនសម្រាប់ ការគ្រប់គ្រងទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុ ក្នុងករណីនេះទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុដែលរងផលប៉ះពាល់ទាំងអស់ត្រូវបានចាត់ថ្នាក់ឡើងវិញនាកាលបរិច្ឆេទ ដំបូងនៅពេលដែលមានការផ្លាស់ប្តូរគំរូអាជីវកម្ម។

ទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុត្រូវបានវាស់វែងតាមថ្លៃដើមបានរំលស់ ប្រសិនបើវាបំពេញតាមលក្ខខណ្ឌទាំងពីរខាងក្រោម ហើយមិនត្រូវបានកំណត់ដូច នៅ FVTPL ឡើយ៖

- វាត្រូវបានធ្វើឡើងនៅក្នុងគំរូអាជីវកម្មដែលមានគោលបំណងរក្សាទ្រព្យសកម្មដើម្បីប្រមូលលំហូរសាច់ប្រាក់តាមកិច្ចសន្យា និង
- លក្ខខណ្ឌនៃកិច្ចសន្យារបស់វាផ្តល់ការកើនឡើងនូវកាលបរិច្ឆេទជាក់លាក់ចំពោះលំហូរសាច់ប្រាក់ ដែលជាការទូទាត់ប្រាក់ដើម និងការប្រាក់លើចំនួនទឹកប្រាក់ដើមដែលនៅសល់។

នៅពេលទទួលស្គាល់ដំបូងលើគណនីមូលធនវិនិយោគមិនមានគណនីពាណិជ្ជ ក្រុមហ៊ុនត្រូវបានជ្រើសរើសដោយមិនអាចផ្លាស់ប្តូរ ដើម្បី បង្ហាញពីការផ្លាស់ប្តូរជាបន្តបន្ទាប់លើតម្លៃសមស្របរបស់គណនីវិនិយោគ។ ការជ្រើសរើសត្រូវបានធ្វើឡើងក្នុងគណនីវិនិយោគតាមមូលដ្ឋាន លក្ខខណ្ឌវិនិយោគ។

ទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុទាំងអស់ដែលមិនត្រូវបានចាត់ថ្នាក់តាមថ្លៃដើមបានរំលស់ដូចបានរៀបរាប់ខាងលើត្រូវបានវាស់វែងនៅ FVTPL ។ ទ្រព្យ ទាំងនេះរួមបញ្ចូលទាំងទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុនិស្សន្ទទាំងអស់។ ការទទួលស្គាល់ដំបូង ក្រុមហ៊ុនអាចកំណត់ដោយមិនអាចដកហូតបាននូវទ្រព្យ សកម្មហិរញ្ញវត្ថុដែលបំពេញតាមប្រការដែលត្រូវវាស់វែងតាមថ្លៃដើមបានរំលស់ ឬនៅ FVOCI ដូចនៅ FVTPL ប្រសិនបើមានការលុបចោល ឬកាត់បន្ថយនូវភាពមិនស៊ីគ្នានៃគណនេយ្យដែលនឹងកើតឡើងនោះ។

ទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុ – ការវិនិយោគក្នុងអាជីវកម្ម

ក្រុមហ៊ុនធ្វើការវាយតម្លៃលើគោលបំណងនៃកម្មវិធីដែលទ្រព្យសកម្មត្រូវបានកាន់កាប់នៅកម្រិតផលប៉ុន្តែ ពីព្រោះវាឆ្លុះបញ្ចាំងយ៉ាងល្អបំផុត ពីវិធីដែលអាជីវកម្មត្រូវបានគ្រប់គ្រង និងផ្តល់ព័ត៌មានដល់គណៈគ្រប់គ្រង។ ព័ត៌មានដែលត្រូវយកមកពិចារណាមានដូចខាងក្រោម៖

- គោលនយោបាយ និងគោលបំណងដែលបានបញ្ជាក់សម្រាប់ផលប៉ុន្តែ និងប្រតិបត្តិការនៃគោលនយោបាយទាំងនោះក្នុងការអនុវត្ត
- របៀបដែលលទ្ធផលនៃផលប៉ុន្តែត្រូវបានវាយតម្លៃ និងរាយការណ៍ទៅគណៈគ្រប់គ្រងរបស់ក្រុមហ៊ុន
- ហានិភ័យដែលធុរកិច្ចពេលវេលាអនុវត្តក្នុងអាជីវកម្ម (និងទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុដែលមាននៅក្នុងកម្មវិធីនោះ) និងយុទ្ធសាស្ត្រនិង របៀបដែលហានិភ័យទាំងនោះត្រូវបានគ្រប់គ្រង។
- របៀបដែលអ្នកគ្រប់គ្រងអាជីវកម្មត្រូវបានផ្តល់សំណង (ឧ. ថាតើសំណងផ្អែកលើតម្លៃសមស្របនៃទ្រព្យសកម្មដែលបានគ្រប់គ្រង ឬ លំហូរសាច់ប្រាក់តាមកិច្ចសន្យាដែលប្រមូលបាន) និង
- ភាពញឹកញាប់ បរិមាណ និងពេលវេលានៃការលក់ក្នុងរយៈពេលមុន ហេតុផលសម្រាប់ការលក់ និងការរំពឹងទុករបស់អ្នកវិនិយោគពីសកម្មភាព លក់នាពេលអនាគត។ ទោះជាយ៉ាងណាក៏ដោយព័ត៌មានទាំងនោះ គឺបញ្ជាក់ពីសកម្មភាពលក់។

ការធ្វើទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុទៅឱ្យភាគីទីបីក្នុងប្រតិបត្តិការដែលមិនមានលក្ខណៈគ្រប់គ្រាន់សម្រាប់ការដកហូតសិទ្ធិមិនត្រូវបានចាត់ទុកថាជា ការលក់សម្រាប់គោលបំណងនេះទេ ស្របតាមការបន្តទទួលស្គាល់ទ្រព្យសកម្មរបស់ក្រុមហ៊ុន។

ទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុ – ការវិនិយោគលើលំហូរសាច់ប្រាក់តាមកិច្ចសន្យាត្រូវបានទូទាត់ដោយឡែកជាប្រាក់ដើម និងការប្រាក់

សម្រាប់គោលបំណងនៃការវាយតម្លៃនេះ ‘ប្រាក់ដើម’ ត្រូវបានកំណត់ថាជាតម្លៃសមស្របរបស់ទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុនៅលើការទទួលស្គាល់ ដំបូង។ ‘ការប្រាក់’ ត្រូវបានកំណត់ថាជាការពិចារណាលើតម្លៃពេលវេលានៃប្រាក់ និងសម្រាប់ហានិភ័យឥណទានដែលកំណត់ជាមួយនឹងចំនួន ដើមដែលនៅសេសសល់ក្នុងអំឡុងពេលជាក់លាក់ណាមួយ និងសម្រាប់ហានិភ័យ និងការចំណាយលើប្រាក់កម្ចីមូលដ្ឋានផ្សេងទៀត (ឧទាហរណ៍ ហានិភ័យសន្ទនីយភាព និងការចំណាយរដ្ឋបាល) ក៏ដូចជាប្រាក់ចំណេញ។

ក្នុងការវាយតម្លៃថាតើលំហូរសាច់ប្រាក់តាមកិច្ចសន្យាជា SPPI ក្រុមហ៊ុនបានពិចារណាលើលក្ខខណ្ឌកិច្ចសន្យានៃឧបករណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ។ ការវាយ តម្លៃនេះ រួមបញ្ចូលទាំងការវាយតម្លៃថាតើទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុមានលក្ខខណ្ឌកិច្ចសន្យាដែលអាចផ្លាស់ប្តូរពេលវេលា ឬបរិមាណនៃលំហូរ សាច់ប្រាក់តាមកិច្ចសន្យា ដែលវានឹងមិនបំពេញតាមលក្ខខណ្ឌនេះ។ ក្នុងការធ្វើការវាយតម្លៃក្រុមហ៊ុនបានចាត់ទុកថា៖

- ព្រឹត្តិការណ៍ជាយថាភាពដែលនឹងផ្លាស់ប្តូរលើសមតុល្យ និងរយៈពេលនៃលំហូរសាច់ប្រាក់
- លក្ខណៈពិសេសអានុភាព
- ចំណាយបង់មុន និងលក្ខខណ្ឌបន្ថែម និង
- លក្ខខណ្ឌដែលកំណត់ការទាមទាររបស់ក្រុមហ៊ុនចំពោះលំហូរសាច់ប្រាក់ពីទ្រព្យសកម្មដែលបានបញ្ជាក់ (ឧ. ឥណទានមិនមាន ទ្រព្យធានា)។

លក្ខណៈចំណាយបង់មុនមុន គឺស្របជាមួយនឹងការទូទាត់ប្រាក់ដើម និងលក្ខណៈវិនិច្ឆ័យការប្រាក់ ប្រសិនបើសមតុល្យនៃចំណាយបង់មុន កំណងឱ្យចំនួនប្រាក់ដើម និងការប្រាក់ដែលមិនទាន់បានបង់លើសមតុល្យប្រាក់ដើមដែលនៅសេសសល់ ដែលអាចរួមបញ្ចូលសំណងបន្ថែម សមហេតុផលសម្រាប់ការបញ្ចប់កិច្ចសន្យាមុនកាលកំណត់។

ទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុតាម FVTPL

ទ្រព្យសកម្មទាំងនេះត្រូវបានវាស់វែងជាបន្តបន្ទាប់តាមតម្លៃសមរម្យ។ ចំណេញ និងខាតសុទ្ធ រួមមានទាំងចំណូលការប្រាក់ ឬភាគលាភ ដែលត្រូវបានទទួលស្គាល់ក្នុងប្រាក់ចំណេញ ឬខាត។

ទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុតាមថ្លៃដើមបានរំលស់

ទ្រព្យសកម្មទាំងនេះត្រូវបានវាស់វែងជាបន្តបន្ទាប់តាមថ្លៃដើមបានរំលស់ប្រើវិធីសាស្ត្រការប្រាក់ប្រសិទ្ធភាព។ ថ្លៃដើមបានរំលស់ត្រូវបានកាត់បន្ថយមកត្រឹមការខាតបង់លើឱនភាពនៃតម្លៃ។ ចំណូលការប្រាក់ ចំណេញ និងខាតពីការប្តូររូបិយប័ណ្ណបរទេស និងឱនភាពនៃតម្លៃ ត្រូវបានទទួលស្គាល់នៅក្នុងចំណេញ ឬខាត។ រាល់ចំណេញ ឬខាតពីការលប់ទទួលស្គាល់ គឺត្រូវបានទទួលស្គាល់ជាប្រាក់ចំណេញ ឬខាត។

ការវិនិយោគលើប័ណ្ណបំណុលតាម FVOCI

ទ្រព្យសកម្មទាំងនេះត្រូវបានវាស់វែងជាបន្តបន្ទាប់តាមតម្លៃសមស្រប។ ចំណូលការប្រាក់ដែលបានគណនាដោយប្រើវិធីសាស្ត្រការប្រាក់ដ៏មានប្រសិទ្ធភាព ប្រាក់ចំណេញ និងការបាត់បង់ និងការចុះខ្សោយនៃអត្រាប្តូរប្រាក់បរទេសត្រូវបានទទួលស្គាល់ជាប្រាក់ចំណេញ ឬការបាត់បង់។ ប្រាក់ចំណេញ និងការខាតបង់សុទ្ធផ្សេងទៀតត្រូវបានទទួលស្គាល់នៅក្នុងចំណូលលម្អិតផ្សេងៗទៀត។ ការលប់ទទួលស្គាល់ ប្រាក់ចំណេញ និងខាតដែលបានបង្កនៅក្នុងប្រាក់ចំណូលលម្អិតផ្សេងទៀតត្រូវបានចាត់ថ្នាក់ឡើងវិញទៅជាប្រាក់ចំណេញ ឬខាត។

ការវិនិយោគមូលធនតាម FVOCI

ទ្រព្យសកម្មទាំងនេះត្រូវបានវាស់វែងជាបន្តបន្ទាប់តាមតម្លៃសមស្រប។ ភាគលាភត្រូវបានទទួលស្គាល់ថាជាប្រាក់ចំណូលនៅក្នុងប្រាក់ចំណេញ ឬខាត លុះត្រាតែភាគលាភបង្ហាញយ៉ាងច្បាស់ពីផ្នែកមួយចំនួនដែលអាចប្រមូលមកវិញបាននៃថ្លៃដើមនៃការវិនិយោគ។ ប្រាក់ចំណេញ និងខាតសុទ្ធផ្សេងទៀតត្រូវបានទទួលស្គាល់នៅក្នុង OCI និងមិនត្រូវបានចាត់ថ្នាក់ឡើងវិញជាប្រាក់ចំណេញ ឬខាតឡើយ។

បំណុលហិរញ្ញវត្ថុ – ការធ្វើចំណាត់ថ្នាក់ ការវាស់វែងជាបន្តបន្ទាប់ និងចំណេញ និងខាត

ក្រុមហ៊ុនធ្វើចំណាត់ថ្នាក់បំណុលហិរញ្ញវត្ថុរបស់ខ្លួន ដោយការវាស់វែងតាមថ្លៃដើមបានរំលស់។

បំណុលហិរញ្ញវត្ថុ ត្រូវបានវាស់វែងជាបន្តបន្ទាប់តាមថ្លៃដើមបានរំលស់ដោយប្រើវិធីសាស្ត្រអត្រាការប្រាក់ប្រសិទ្ធភាព។ ការចំណាយការប្រាក់ និងចំណេញពីការប្តូររូបិយប័ណ្ណបរទេសត្រូវបានទទួលស្គាល់ក្នុងចំណេញ ឬខាត។ រាល់ចំណេញ ឬខាតពីការលប់ទទួលស្គាល់ ក៏ត្រូវបានទទួលស្គាល់ផងដែរក្នុងគណនីចំណេញ ឬខាត។

ការលប់ទទួលស្គាល់

ទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុ

ក្រុមហ៊ុនលប់ទទួលស្គាល់ទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុនៅពេលដែលសិទ្ធិក្នុងកិច្ចសន្យាចំពោះលំហូរសាច់ប្រាក់ពីទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុផុតកំណត់ ឬវាផ្ទេរសិទ្ធិក្នុងការទទួលបានលំហូរសាច់ប្រាក់តាមកិច្ចសន្យាក្នុងប្រតិបត្តិការដែលហានិភ័យ និងភាពជាម្ចាស់នៃទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុគឺផ្ទេរ ឬក្នុងនោះក្រុមហ៊ុនមិនផ្ទេរ ឬរក្សាទុកយ៉ាងសំខាន់នូវហានិភ័យ និងភាពជាម្ចាស់កម្មសិទ្ធិ ហើយវាមិនរក្សាការគ្រប់គ្រងទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុឡើយ។

ក្រុមហ៊ុនបានធ្វើប្រតិបត្តិការដែលវាផ្ទេរទ្រព្យសកម្មដែលត្រូវបានទទួលស្គាល់នៅក្នុងរបាយការណ៍ស្ថានភាពហិរញ្ញវត្ថុរបស់ខ្លួន ប៉ុន្តែរក្សានូវហានិភ័យ និងភាពជាម្ចាស់កម្មសិទ្ធិនៃទ្រព្យសកម្មដែលបានផ្ទេរ ឬមួយផ្នែកនៃទ្រព្យទាំងនោះ។ ក្នុងករណីបែបនេះ ទ្រព្យសកម្មដែលបានផ្ទេរមិនត្រូវបានទទួលស្គាល់ទេ។

បំណុលហិរញ្ញវត្ថុ

ក្រុមហ៊ុនឈប់ទទួលស្គាល់បំណុលហិរញ្ញវត្ថុ នៅពេលដែលកាតព្វកិច្ចសន្យារបស់ខ្លួនត្រូវបានរំសាយ ឬលុបចោល ឬផុតកំណត់។ ក្រុមហ៊ុនក៏ឈប់ទទួលស្គាល់បំណុលហិរញ្ញវត្ថុផងដែរ នៅពេលដែលលក្ខខណ្ឌរបស់វាត្រូវបានកែប្រែ ហើយលំហូរសាច់ប្រាក់នៃបំណុលដែលបានកែប្រែគឺមានភាពខុសគ្នាខ្លាំង ដែលក្នុងករណីនេះ បំណុលហិរញ្ញវត្ថុថ្មីដែលផ្អែកលើលក្ខខណ្ឌដែលបានកែប្រែត្រូវបានទទួលស្គាល់ក្នុងតម្លៃសមស្រប។

ការឈប់ទទួលស្គាល់បំណុលហិរញ្ញវត្ថុ ភាពខុសគ្នារវាងសមតុល្យយោងដែលបានលុបចោល និងកាតព្វក្នុងការទូទាត់ (រួមទាំងទ្រព្យសកម្មដែលមិនមែនជាសាច់ប្រាក់ដែលបានផ្ទេរ ឬបំណុលដែលបានសន្មត ត្រូវបានទទួលស្គាល់នៅក្នុងប្រាក់ចំណេញ ឬខាត។

ទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុ និងបំណុលហិរញ្ញវត្ថុ ត្រូវបានទូទាត់សង ហើយសមតុល្យសុទ្ធដែលបង្ហាញនៅក្នុងរបាយការណ៍ស្ថានភាពហិរញ្ញវត្ថុនៅពេលដែលក្រុមហ៊ុនបច្ចុប្បន្នមានសិទ្ធិដែលអាចអនុវត្តបានដោយស្របច្បាប់ក្នុងការកំណត់សមតុល្យនេះ ហើយវាមានបំណងទូទាត់ដោយផ្អែកលើមូលដ្ឋានសុទ្ធ ឬដឹងពីទ្រព្យសកម្ម និងបំណុលដែលបានទូទាត់នោះក្នុងពេលដំណាលគ្នា។

៤.៤ សាច់ប្រាក់ និងសាច់ប្រាក់សមមូល

សាច់ប្រាក់ និងសាច់ប្រាក់សមមូលរួមមានសាច់ប្រាក់ក្នុងដៃ សាច់ប្រាក់ក្នុងធនាគារ និងសមតុល្យនៅក្នុងគណនីវិបារបន្តិចទាំងការវិនិយោគរយៈពេលខ្លី ដែលងាយស្រួលក្នុងការបំប្លែងជាសាច់ប្រាក់ជាក់លាក់ និងប្រឈមនឹងហានិភ័យក្នុងការបម្រែបម្រួលតម្លៃតិចតួច។

៤.៥ ទ្រព្យសម្បត្តិ និងបរិក្ខារ

ទ្រព្យសម្បត្តិ និងបរិក្ខារ លើកលែងតែដី និងអាគារដែលបានវាស់វែងតាមថ្លៃដើមដករំលស់បង្គរ និងការខាងបងលើឱនភាពនៃតម្លៃប្រសិនបើមាន។ ថ្លៃដើមនៃសមាសធាតុគណនីរបស់ទ្រព្យសម្បត្តិ និងបរិក្ខារ ត្រូវបានទទួលស្គាល់ជាទ្រព្យសកម្មនៅពេលដែលវាទំនងបានផ្តល់អត្ថប្រយោជន៍សេដ្ឋកិច្ចនាពេលអនាគតនៃសមាសធាតុទាំងនោះទៅនឹងលំហូរចូលទៅក្រុមហ៊ុន និងថ្លៃដើមនៃសមាសធាតុតាមការវាស់វែងដែលអាចជឿទុកចិត្តបាន។

ថ្លៃដើមរួមមានការចំណាយដោយផ្ទាល់ទៅលើការទិញទ្រព្យសកម្ម និងការចំណាយផ្សេងទៀតដែលពាក់ព័ន្ធដោយផ្ទាល់ក្នុងការនាំយកទ្រព្យសកម្មទៅជាលក្ខខណ្ឌការងារសម្រាប់ការប្រើប្រាស់ដែលបានគ្រោងទុក ថ្លៃដើមនៃការជំនួសទ្រព្យសកម្ម និងតម្លៃបច្ចុប្បន្ននៃការចំណាយដែលរំពឹងទុកសម្រាប់ ការដកហូតទ្រព្យសកម្មទាំងនោះបន្ទាប់ពីមានការប្រើប្រាស់។ ថ្លៃដើមនៃទ្រព្យសកម្មដែលជាទ្រព្យដែលសាងសង់ដោយខ្លួនឯងក៏រាប់បញ្ចូលទាំងថ្លៃសម្ភារៈ និងកម្លាំងពលកម្មផ្ទាល់ផងដែរ។ សម្រាប់ទ្រព្យសកម្មដែលមានលក្ខណៈសម្បត្តិគ្រប់គ្រាន់ ថ្លៃដើមនៃប្រាក់កម្ចី គឺជាមូលធនកម្មដោយបានអនុលោមតាមគោលការណ៍គណនេយ្យស្តីពីថ្លៃដើមនៃប្រាក់កម្ចី។ ការចំណាយលើការជួសជុល និងថែទាំផ្សេងៗទាំងអស់ត្រូវបានកត់ត្រាទៅក្នុងរបាយការណ៍ប្រាក់ចំណេញ ឬខាត ក្នុងអំឡុងពេលដែលវាបានកើតឡើង។

ការរំលស់ត្រូវបានទទួលស្គាល់តាមវិធីសាស្ត្ររំលស់ថេរ ដើម្បីធ្វើការលុបចោលនៃថ្លៃដើម ឬការវាយតម្លៃនៃទ្រព្យសកម្មនីមួយៗ លើអាយុកាលប្រើប្រាស់ប៉ាន់ស្មាន។ ដីទំនេរដែលមានអាយុកាលគ្មានកំណត់ មិនត្រូវបានធ្វើរំលស់ទេ។ ទ្រព្យសម្បត្តិ និងបរិក្ខារផ្សេងៗទៀតត្រូវបានធ្វើរំលស់ដោយផ្អែកលើអាយុកាលប៉ាន់ស្មានដែលមានប្រយោជន៍នៃទ្រព្យសកម្មដូចមានចែងនៅខាងក្រោមនេះ៖

	អាយុកាលនៃការប្រើប្រាស់
កុំព្យូទ័រ និងបរិក្ខារការិយាល័យ	៤ឆ្នាំ – ៥ឆ្នាំ
បរិក្ខារប្រតិបត្តិការផ្សេងៗ	៥ឆ្នាំ

ការងារដែលកំពុងដំណើរការរួមមានអាគារ និងរោងចក្រ និងគ្រឿងចក្រដែលកំពុងសាងសង់/ដំឡើងសម្រាប់ប្រើប្រាស់ជាកន្លែងផលិត។ សមតុល្យទាំងនេះ ត្រូវបានបញ្ជាក់តាមថ្លៃដើម និងរាប់បញ្ចូលទាំងមូលធននៃការប្រាក់ដែលកើតឡើងលើប្រាក់កម្ចីដែលទាក់ទងនឹងអចលនទ្រព្យ រោងចក្រ និងបរិក្ខារដែលកំពុងសាងសង់/ដំឡើងរហូតដល់អចលនទ្រព្យ រោងចក្រ និងបរិក្ខារទាំងនោះរួចរាល់សម្រាប់ការប្រើប្រាស់ទៅតាមការគ្រោងទុក។ ទ្រព្យសកម្មដែលកំពុងសាងសង់មិនត្រូវបានធ្វើវិលវិលសំរេចរហូតដល់វាត្រូវបានបញ្ចប់ និងរួចរាល់សម្រាប់ការប្រើប្រាស់តាមការគ្រោងទុក។

តម្លៃសំណល់ អាយុកាលប្រើប្រាស់ និងវិធីសាស្ត្រវិលវិល ត្រូវបានពិនិត្យឡើងវិញសម្រាប់ឱនភាពនៅពេលដែលមានព្រឹត្តិការណ៍ ឬការផ្លាស់ប្តូរកាលៈទេសៈពីការបង្ហាញសមតុល្យយោងដែលនឹងមិនអាចយកមកវិញបាន ឬជាប្រចាំឆ្នាំដើម្បីធានាថាសមតុល្យ វិធីសាស្ត្រ និងរយៈពេលនៃការវិលវិល គឺស្របទៅនឹងការប៉ាន់ស្មានពីមុន និងគំរូនៃការប្រើប្រាស់ផលប្រយោជន៍ផ្នែកសេដ្ឋកិច្ចនាពេលអនាគតដែលបានបញ្ចូលនៅក្នុងសមាសធាតុនៃទ្រព្យសម្បត្តិ រោងចក្រ និងបរិក្ខារ។

វិលវិលពេញលេញនៃទ្រព្យសម្បត្តិ និងបរិក្ខារ ត្រូវបានរក្សាទុកនៅក្នុងរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុរហូតទាល់តែវា ត្រូវបានលក់ចោល ឬលុបចោល។

ប្រសិនបើមានការចង្អុលបង្ហាញថាមានការផ្លាស់ប្តូរគួរឱ្យកត់សម្គាល់នៅក្នុងអត្រាវិលវិល អាយុកាលប្រើប្រាស់ ឬតម្លៃសំណល់នៃទ្រព្យសកម្ម ការវិលវិលនៃទ្រព្យសកម្មនោះត្រូវបានកែសម្រួលនាពេលខាងមុខដើម្បីឆ្លុះបញ្ចាំងពីការរំពឹងទុកថ្មី។

ទ្រព្យសម្បត្តិ និងបរិក្ខារត្រូវបានទទួលស្គាល់នៅពេលដែលមានការលុបចោល ឬនៅពេលដែលមិនមានផលប្រយោជន៍សេដ្ឋកិច្ចនាពេលអនាគតត្រូវបានរំពឹងទុកពីការប្រើប្រាស់ ឬការលុបចោលនោះ។ ចំណេញ ឬខាតដែលកើតឡើងពីការលុបចេញពីបញ្ជីនៃទ្រព្យសម្បត្តិ រោងចក្រ និងបរិក្ខារ ហើយត្រូវបានកំណត់ពីភាពខុសគ្នារវាងតម្លៃនៃការកើនឡើងពីការជម្រះបញ្ជីនោះ និងសមតុល្យយោងនៃទ្រព្យសកម្ម និងត្រូវបានទទួលស្គាល់នៅក្នុងរបាយការណ៍ចំណេញ ឬខាតនៅក្នុងការិយបរិច្ឆេទដែលទ្រព្យសកម្មទាំងនោះឈប់ទទួលស្គាល់។

៤.៦ ទ្រព្យសកម្មវិនិយោគ

ទ្រព្យសកម្មវិនិយោគ គឺជាទ្រព្យសកម្មដែលរក្សាទុកដើម្បីរកចំណូលពីការជួល ឬសម្រាប់ការបន្ថែមតម្លៃដើមទុន ឬសម្រាប់ទាំងគោលបំណង ប៉ុន្តែមិនមែនសម្រាប់លក់ នៅក្នុងលក្ខខណ្ឌអាជីវកម្មធម្មតា ប្រើប្រាស់ក្នុងការផលិត ឬទំនិញ ឬសេវាកម្ម ឬសម្រាប់គោលបំណងរដ្ឋបាលនោះទេ។

ទ្រព្យសកម្មវិនិយោគ ដែលជាកម្មសិទ្ធិផ្ទាល់ត្រូវបានវាស់វែងដំបូងតាមថ្លៃដើម។ ថ្លៃដើមរួមមានការចំណាយដែលពាក់ព័ន្ធដោយផ្ទាល់ទៅនឹងការទិញអចលនទ្រព្យសម្រាប់ការវិនិយោគ។ ថ្លៃដើមនៃទ្រព្យសកម្មវិនិយោគ ដែលជាការសាងសង់ដោយផ្ទាល់រួមបញ្ចូលទាំងថ្លៃសម្ភារៈ និងកម្លាំងពលកម្មផ្ទាល់ ការចំណាយផ្សេងៗទៀតដែលពាក់ព័ន្ធដោយផ្ទាល់ក្នុងការនាំយកទ្រព្យសកម្មវិនិយោគទៅជាលក្ខខណ្ឌការងារសម្រាប់ការប្រើប្រាស់តាមការគ្រោងទុក និងមូលធនលើប្រាក់កម្ចី។

ទ្រព្យសកម្មវិនិយោគត្រូវបានវាស់វែងតាមថ្លៃដើមទាប ដកវិលវិលបង្គរ និងខាតបង្គរលើឱនភាពតម្លៃ។

ទ្រព្យសកម្មវិនិយោគត្រូវបានធ្វើវិលវិលលើសពី ៤០ ឆ្នាំ។

វិធីសាស្ត្រវិលវិល អាយុកាលប្រើប្រាស់ និងតម្លៃដែលនៅសល់ ត្រូវបានពិនិត្យឡើងវិញនៅចុងកាលបរិច្ឆេទនៃរបាយការណ៍ និងកែតម្រូវប្រសិនបើមានការសម្របសម្រួល។

៤.៧ ភតិសន្យា

ក្រុមហ៊ុនក្នុងនាមជាអ្នកជួល

ក្រុមហ៊ុនបានប្រើប្រាស់លើការរៀបចំភតិសន្យាជាគោលការណ៍សម្រាប់ការផ្តល់ដី។ កិច្ចសន្យាជួលដីជាធម្មតាត្រូវបានចេញសម្រាប់រយៈពេល ១០ ឆ្នាំ។ ក្រុមហ៊ុនមិនបានចូលរួមក្នុងការលក់ និងការរៀបចំនៃការជួលបន្តនោះទេ។ រាល់ភតិសន្យាទាំងអស់ត្រូវបានចេញជាលក្ខណៈបុគ្គល ហើយមានលក្ខខណ្ឌផ្សេងៗគ្នាជាច្រើន ដូចជាការដាក់កម្រិតលើការចាត់តាំង និងការជួលបន្តនៃទ្រព្យសកម្មដែលបានជួល ហើយត្រូវផ្តល់ការទូទាត់ថ្លៃភតិសន្យាឱ្យបានទៀងទាត់ស្របតាមកិច្ចសន្យា និងផ្តល់ការថែទាំយ៉ាងល្អលើបរិក្ខារដែលមានស្រាប់ទាំងនោះ។

ក្រុមហ៊ុនបានវាយតម្លៃថាតើកិច្ចសន្យានោះមានចាប់តាំងពីចាប់ផ្តើមនៃកិច្ចសន្យារបស់ភតិសន្យា។ ភតិសន្យាបានបង្ហាញពីសិទ្ធិដោយផ្ទាល់នៃការប្រើប្រាស់ និងការទទួលបានអត្ថប្រយោជន៍សេដ្ឋកិច្ចច្រើនពីទ្រព្យសកម្មដែលបានកំណត់ក្នុងរយៈពេលមួយជាច្រើននឹងការពិចារណា។

ការវាស់វែង និងការទទួលស្គាល់ភតិសន្យាក្នុងនាមជាអ្នកជួល

នៅកាលបរិច្ឆេទចាប់ផ្តើមភតិសន្យា ក្រុមហ៊ុនបានទទួលស្គាល់សិទ្ធិប្រើប្រាស់នៃទ្រព្យសកម្ម និងបំណុលភតិសន្យាលើរបាយការណ៍ស្ថានភាពហិរញ្ញវត្ថុ។ សិទ្ធិប្រើប្រាស់នៃទ្រព្យសកម្ម ត្រូវបានវាស់វែងតាមតម្លៃដើមដែលបង្កើតឡើងដោយការវាស់វែងដំបូងនៃបំណុលភតិសន្យា និងការចំណាយផ្ទាល់ដំបូងណាមួយដែលកើតឡើងដោយក្រុមហ៊ុន ការប៉ាន់ស្មាននៃការចំណាយណាមួយដើម្បីរុះរើ និងដកចេញនូវទ្រព្យសកម្មនៅចុងបញ្ចប់នៃភតិសន្យា និងការទូទាត់ភតិសន្យាណាមួយដែលបានធ្វើឡើងមុនកាលបរិច្ឆេទចាប់ផ្តើមនៃភតិសន្យា (ការលើកទឹកចិត្តដែលទទួលបាន សុទ្ធ)។

ក្រុមហ៊ុនបានធ្វើវិវល់លើសិទ្ធិប្រើប្រាស់នៃទ្រព្យសកម្មតាមមូលដ្ឋានវិវល់សម្រាប់ថ្ងៃចាប់ផ្តើមភតិសន្យាហូតដល់មុនចុងបញ្ចប់នៃអាយុកាលប្រើប្រាស់នៃទ្រព្យសកម្មនោះ ឬចុងបញ្ចប់នៃរយៈពេលភតិសន្យា។ ក្រុមហ៊ុនក៏វាយតម្លៃសិទ្ធិប្រើប្រាស់នៃទ្រព្យសកម្មលើឱនភាពនៅពេលដែលមានការបង្ហាញពីការកើតឡើង។

នាកាលបរិច្ឆេទចាប់ផ្តើម ក្រុមហ៊ុនបានវាស់វែងបំណុលភតិសន្យាតាមតម្លៃបច្ចុប្បន្ននៃការទូទាត់ភតិសន្យាដែលមិនទាន់បានបង់នាកាលបរិច្ឆេទនោះ អប្បបរមាត្រូវបានប្រើប្រាស់តាមអត្រាការប្រាក់ដែលមានចែងនៅក្នុងភតិសន្យា ប្រសិនបើអត្រានោះអាចរកបានរួចរាល់ ឬអត្រាប្រាក់កម្ចីបន្ថែមរបស់ក្រុមហ៊ុន។

បន្ទាប់ពីការមានវាស់វែងដំបូង បំណុលនឹងត្រូវបានកាត់បន្ថយដោយការទូទាត់ភតិសន្យាដែលត្រូវបានបែងចែករវាងការសងប្រាក់ដើម និងចំណាយហិរញ្ញប្បទាន។ ចំណាយហិរញ្ញប្បទាន ជាសមតុល្យដែលបង្កើតតាមអត្រាការប្រាក់តាមកាលកំណត់ថេរលើសមតុល្យដែលនៅសល់នៃបំណុលភតិសន្យាទាំងនោះ។

ការវាស់វែងឡើងវិញនៃបំណុលភតិសន្យា ត្រូវបានដោះស្រាយដោយការកាត់បន្ថយសមតុល្យយោងនៃទ្រព្យសកម្មដែលមានសិទ្ធិប្រើប្រាស់នោះ ដើម្បីឆ្លុះបញ្ចាំងពីការបញ្ចប់កិច្ចសន្យាភតិសន្យាទាំងស្រុង ឬតាមផ្នែកណាមួយសម្រាប់ការកែប្រែលើភតិសន្យានោះដែលនឹងត្រូវកាត់បន្ថយវិសាលភាពកិច្ចសន្យានៃភតិសន្យា។ ប្រាក់ចំណេញ ឬខាតណាមួយទាក់ទងនឹងការបញ្ចប់តាមផ្នែក ឬបញ្ចប់តាមកិច្ចសន្យាភតិសន្យា ត្រូវបានទទួលស្គាល់ជាប្រាក់ចំណេញ ឬខាត។ សិទ្ធិប្រើប្រាស់នៃទ្រព្យសកម្ម ត្រូវបានធ្វើការតែតម្រូវសម្រាប់ការកែប្រែលើភតិសន្យាផ្សេងៗទៀតទាំងអស់។

សិទ្ធិប្រើប្រាស់នៃទ្រព្យសកម្ម និងបំណុលភតិសន្យាត្រូវបានលាតត្រដាងដាច់ដោយឡែកនៅលើរបាយការណ៍ស្ថានភាពហិរញ្ញវត្ថុ។

ក្រុមហ៊ុនបានជ្រើសរើសគណនីភតិសន្យារយៈពេលខ្លី និងភតិសន្យាលើទ្រព្យសកម្មដែលមានតម្លៃទាប ដោយអនុវត្តតាមតម្រូវការជាក់ស្តែង។ ជំនួសឱ្យការទទួលស្គាល់សិទ្ធិប្រើប្រាស់នៃទ្រព្យសកម្ម និងបំណុលភតិសន្យា ការទូទាត់ដែលទាក់ទងនឹងការទាំងនេះត្រូវបានទទួលស្គាល់ថាជាការចំណាយនៅក្នុងរបាយការណ៍ចំណូលលម្អិតនៅលើមូលដ្ឋានវិវល់សម្រាប់រយៈពេលនៃភតិសន្យានោះ។

៤.៨ ឱនភាពសម្រាប់ទ្រព្យសកម្មមិនមែនហិរញ្ញវត្ថុ

ទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុ

ក្រុមហ៊ុនទទួលស្គាល់សំវិធានធនខាតបង់ (ការបាត់បង់ឥណទានរំពឹងទុក "ECL") លើឧបករណ៍ហិរញ្ញវត្ថុដែលមិនត្រូវបានវាស់វែងនៅ FVTPL។

ក្រុមហ៊ុនវាស់វែងសំវិធានធនខាតបង់ សម្រាប់គណនីពាណិជ្ជក្នុងសមតុល្យស្មើនឹងអាយុកាលរបស់ ECLs។

ក្រុមហ៊ុនសន្មតថា ហានិភ័យឥណទានលើទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុបានកើនឡើងយ៉ាងខ្លាំងប្រសិនបើវាហួសកំណត់លើសពី ៣០ ថ្ងៃ។

ក្រុមហ៊ុនចាត់ទុកទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុដែលមិនមានសុពលភាពនៅពេល៖

- អ្នកខ្ចីទំនងជាមិនបង់តាមកាតព្វកិច្ចឥណទានរបស់ខ្លួនទៅឱ្យក្រុមហ៊ុនពេញលេញទេ ដោយមិនមានការទាមទារពីក្រុមហ៊ុនចំពោះសកម្មភាពដូចជាការទ្រព្យធានាបញ្ចាំ (ប្រសិនបើមាន) ឬ
- ទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុហួសកំណត់លើសពី ៩០ ថ្ងៃ។

អាយុកាលរបស់ ECLs គឺជា ECLs ដែលកើតចេញពីព្រឹត្តិការណ៍លំនាំដើមដែលអាចកើតមានទាំងអស់ក្នុងរយៈពេលដែលបានរំពឹងទុកនៃឧបករណ៍ហិរញ្ញវត្ថុទាំងនោះ។

ECLs រយៈពេល ១២ ខែគឺជាផ្នែកនៃ ECLs ដែលកើតចេញពីព្រឹត្តិការណ៍លំនាំដើមដែលអាចធ្វើទៅបានក្នុងរយៈពេល ១២ ខែបន្ទាប់ពីកាលបរិច្ឆេទនៃរបាយការណ៍ (រយៈពេលខ្លីជាងនេះ ប្រសិនបើអាយុកាលរំពឹងទុករបស់ឧបករណ៍ហិរញ្ញវត្ថុគិតជាង ១២ ខែ)។

រយៈពេលអតិបរមាដែលត្រូវបានពិចារណានៅពេលប៉ាន់ស្មាន ECLs គឺជារយៈពេលកិច្ចសន្យាអតិបរមាដែលក្រុមហ៊ុនត្រូវប្រឈមនឹងហានិភ័យឥណទាន។

ការវាស់វែង ECL

ECL គឺជាការប៉ាន់ស្មានជាមធ្យមនៃការខាតបង់ឥណទាន។ ការខាតបង់ឥណទានត្រូវបានវាស់វែងតាមតម្លៃបច្ចុប្បន្ននៃកង្វះខាតសាច់ប្រាក់ទាំងអស់ (ភាពខុសគ្នារវាងលំហូរសាច់ប្រាក់ដោយសារអង្គភាពស្របតាមកិច្ចសន្យា និងលំហូរសាច់ប្រាក់ដែលក្រុមហ៊ុនរំពឹងថានឹងទទួលបាន)។

ECLs ត្រូវបានធ្វើអប្បបរមាតាមអត្រាការប្រាក់ប្រសិទ្ធភាពរបស់ទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុ។

ទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុមានឱនភាពតម្លៃឥណទាន

នាកាលបរិច្ឆេទនៃរបាយការណ៍នីមួយៗ ក្រុមហ៊ុនវាយតម្លៃថាតើទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុដែលត្រូវបានយោងតាមថ្លៃដើមបានរំលស់ គឺជាឱនភាពនៃតម្លៃឥណទាន ឬទេ។ ទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុគឺ 'ឱនភាពតម្លៃឥណទាន' នៅពេលដែលព្រឹត្តិការណ៍មួយ ឬច្រើនដែលមានផលប៉ះពាល់យ៉ាងធ្ងន់ធ្ងរលើលំហូរសាច់ប្រាក់នាពេលអនាគតដែលបានប៉ាន់ស្មានលើទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុបានកើតឡើង។

ភស្តុតាងដែលបង្ហាញថាទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុកើតមាននូវឱនភាពនៃតម្លៃឥណទានរួមមានទិន្នន័យដែលអាចអង្កេតបានដូចខាងក្រោម៖

- ផលលំបាកផ្នែកសេដ្ឋកិច្ចសំខាន់ៗរបស់អ្នកខ្ចី ឬអ្នកផ្តល់កម្ចី
- ការរំលោភលើកិច្ចសន្យាដូចជា លំនាំដើម ឬព្រឹត្តិការណ៍ហួសកំណត់
- ការរៀបចំរចនាសម្ព័ន្ធឡើងវិញនៃប្រាក់កម្ចី ឬបុរេប្រទានដោយក្រុមហ៊ុនលើលក្ខខណ្ឌដែលក្រុមហ៊ុននឹងការទូទាត់ផ្សេងទៀត
- វាទំនងអ្នកខ្ចីនឹងមានការរៀបចំឡើងវិញផ្នែកហិរញ្ញវត្ថុផ្សេងទៀត ឬ
- អវត្តមាននៃទីផ្សារសកម្មក្នុងការធានា ដោយសារតែផលលំបាកផ្នែកហិរញ្ញវត្ថុ។

ការបង្ហាញពីសំវិធានធនលើ ECL នៅក្នុងរបាយការណ៍ស្ថានភាពហិរញ្ញវត្ថុ

ការខាតបង់សំវិធានធនរបស់ទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុត្រូវបានវាស់វែងតាមថ្លៃដើមបានរំលស់ ត្រូវបានបន្ថយមត្រឹមសមតុល្យយោងដុលរបស់ទ្រព្យសកម្ម។

ការជម្រះបញ្ជី

សមតុល្យយោងដុលរបស់ទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុត្រូវបានជម្រះបញ្ជីនៅពេលដែលក្រុមហ៊ុនមិនមានការរំពឹងទុកថា វាសមស្របក្នុងការទទួលបានមកវិញនូវទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុទាំងស្រុង ឬមួយចំណែករបស់វា។ ក្រុមធ្វើការវាយតម្លៃជាលក្ខណៈបុគ្គលទាក់ទងនឹងពេលវេលា និងចំនួននៃការកាត់ចេញ ដោយផ្អែកលើថាតើមានការរំពឹងទុកសមហេតុផលនៃការស្តារឡើងវិញដែរឬទេ។ ក្រុមហ៊ុនរំពឹងថានឹងមិនមានលទ្ធភាពដែលអាចប្រមូលមកវិញបានជាសារវន្តនូវសមតុល្យដែលបានជម្រះបញ្ជីនោះទេ។ ទោះជាយ៉ាងណាក៏ដោយ ទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុដែលត្រូវបានជម្រះបញ្ជីអាចនៅតែជាកម្មវត្ថុនៃសកម្មភាពអនុវត្ត ដើម្បីអនុលោមតាមនីតិវិធីរបស់ក្រុមហ៊ុនសម្រាប់ការប្រមូលសមតុល្យដែលនៅជំពាក់មកវិញ។

ទ្រព្យសកម្មមិនមែនហិរញ្ញវត្ថុ

នាការលិខិតនៃរបាយការណ៍នីមួយៗ ក្រុមហ៊ុនត្រួតពិនិត្យសមតុល្យយោងរបស់ទ្រព្យសកម្មមិនមែនហិរញ្ញវត្ថុរបស់ខ្លួន (ក្រៅពីសន្និធិ និងទ្រព្យសកម្ម) ដើម្បីកំណត់ថាតើមានការបង្ហាញពីការខិនខោននៃតម្លៃ ឬទេ។ ប្រសិនបើមានការចង្អុលបង្ហាញបែបនេះ នោះសមតុល្យដែលអាចប្រមូលមកវិញបានរបស់ទ្រព្យសកម្មត្រូវបានប៉ាន់ស្មានទុក។

សម្រាប់ការធ្វើតេស្តខិនខោននៃតម្លៃ ទ្រព្យសកម្មត្រូវបានដាក់ជាក្រុមរួមគ្នាជាក្រុមតូចបំផុតនៃទ្រព្យសកម្មដែលបង្កើតលំហូរសាច់ប្រាក់ពីការប្រើប្រាស់បន្ត ដែលភាគច្រើនមិនអាស្រ័យលើលំហូរសាច់ប្រាក់នៃទ្រព្យសកម្មផ្សេងទៀត ឬ CGUs ។

សមតុល្យដែលអាចប្រមូលមកវិញបានរបស់ទ្រព្យសកម្ម ឬ CGU គឺជំនាន់នៃតម្លៃប្រើប្រាស់របស់វា និងតម្លៃសមស្របរបស់វា ដកចំណាយក្នុងការលក់។ តម្លៃប្រើប្រាស់ គឺផ្អែកលើការប៉ាន់ស្មានលំហូរសាច់ប្រាក់នាពេលអនាគត ដែលបានធ្វើអប្បបរមាក្រឹមតម្លៃបច្ចុប្បន្នដោយប្រើប្រាស់អត្រាពន្ធមុនធ្វើអប្បបរមា ដែលឆ្លុះបញ្ចាំងពីការវាយតម្លៃទីផ្សារបច្ចុប្បន្ននៃតម្លៃពេលវេលានៃប្រាក់ និងហានិភ័យជាក់លាក់របស់ទ្រព្យសកម្ម ឬ CGU។

ការខាតបង់លើខិនខោននៃតម្លៃត្រូវបានទទួលស្គាល់ជាប្រាក់ចំណេញ ឬខាត។ ការខាតបង់លើខិនខោននៃតម្លៃត្រូវបានបែងចែកដើម្បីកាត់បន្ថយសមតុល្យយោងនៃទ្រព្យសកម្មផ្សេងទៀតនៅក្នុង CGU លើមូលដ្ឋានសមាមាត្រ។

៤.៩ មូលធន និងខាតបង់

ដើមទុនគំណាងឱ្យតម្លៃបន្ទាប់បន្សំនៃភាគហ៊ុនដែលត្រូវបានចេញផ្សាយ។

ខាតបង់រួមបញ្ចូលការខាតបង់ទាំងអស់ក្នុងការិយបរិច្ឆេទបច្ចុប្បន្ន និងការិយបរិច្ឆេទមុន។

៤.១០ អត្ថប្រយោជន៍និយោជិត - អត្ថប្រយោជន៍និយោជិតរយៈពេលខ្លី

ប្រាក់បៀវត្ស ប្រាក់ឈ្នួល បច្ចុលាភ និងការវិភាគទានសន្តិសុខសង្គមត្រូវបានទទួលស្គាល់ជាការចំណាយក្នុងការិយបរិច្ឆេទ ដែលសេវាកម្មពាក់ព័ន្ធត្រូវបានផ្តល់ទៅបុគ្គលិករបស់ក្រុមហ៊ុន។ សំណងបង្គររយៈពេលខ្លីនៃអត្ថមានដែលមានសំណង ដូចជាការឈប់សម្រាកប្រចាំឆ្នាំដែលត្រូវបានបង់និងត្រូវបានទទួលស្គាល់នៅពេលដែលសេវាកម្មត្រូវបានផ្តល់ដោយនិយោជិតដែលអាចបង្កើនសិទ្ធិចំពោះអត្ថមានដែលទទួលបានសំណងនាពេលអនាគត ហើយអត្ថមានរយៈពេលខ្លីដែលមិនផ្តល់សំណងដូចជាការឈប់សម្រាកឈឺ ត្រូវបានទទួលស្គាល់នៅពេលដែលអត្ថមានទាំងនោះបានកើតឡើង។

សំវិធានធន ត្រូវបានធ្វើឡើងទៅលើបំណុលប៉ាន់ស្មានសម្រាប់ការឈប់សម្រាកដែលជាលទ្ធផលនៃសេវាកម្មដែលផ្តល់ដោយនិយោជិតរហូតដល់ចុងបញ្ចប់នៃរយៈពេលនៃរបាយការណ៍។

៤.១១ ការទទួលស្គាល់ចំណូល

ប្រាក់ចំណូលរួមបញ្ចូលនូវតម្លៃសមស្របនៃការទូទាត់ដែលបានទទួល ឬត្រូវបានទទួលពីការលក់ទំនិញ និងសេវាកម្មក្នុងលក្ខខណ្ឌអាជីវកម្មធម្មតានៃសកម្មភាពអាជីវកម្មរបស់ក្រុមហ៊ុន។ ចំណូលត្រូវបានបង្ហាញ ពន្ធសុទ្ធ អប្បបរមា និងបញ្ចុះតម្លៃ។

ចំណូលពីការជួល

ចំណូលពីការជួលទ្រព្យសកម្មវិនិយោគត្រូវបានទទួលស្គាល់ថាជាចំណូលតាមមូលដ្ឋានរំលស់ថេរលើរយៈពេលភតិសន្យា។ ការលើកទឹកចិត្តលើការជួលដែលទទួលបានត្រូវបានទទួលស្គាល់ថាជាផ្នែកសំខាន់មួយនៃចំណូលពីភតិសន្យាសរុបក្នុងរយៈពេលនៃភតិសន្យានោះ។

ទ្រព្យសកម្មផ្សេងៗ

ចំណូលផ្សេងៗក្រៅពីចំណូលពីការជួលត្រូវបានទទួលស្គាល់នៅពេលដែលប្រតិបត្តិការបានកើតឡើង។

៤.១២ ចំណាយហិរញ្ញវត្ថុ

ចំណាយហិរញ្ញវត្ថុរួមមានការចំណាយការប្រាក់លើប្រាក់កម្ចី និងដកអប្បហារលើការផ្តល់ប្រាក់កម្ចី។

ចំណាយលើប្រាក់កម្ចីដែលមិនមានពាក់ព័ន្ធដោយផ្ទាល់ទៅនឹងការទិញ ការសាងសង់ ឬការផលិតទ្រព្យសកម្មដែលមានលក្ខណៈសម្បត្តិគ្រប់គ្រាន់ត្រូវបានទទួលស្គាល់ជាប្រាក់ចំណេញ ឬខាតដោយប្រើវិធីសាស្ត្រអត្រាការប្រាក់ប្រសិទ្ធភាព។

៤.១៣ ភតិសន្យាប្រតិបត្តិការ

ការទូទាត់ដែលបានធ្វើឡើងក្រោមការភតិសន្យាប្រតិបត្តិការត្រូវបានទទួលស្គាល់ជាប្រាក់ចំណេញ ឬខាតដោយផ្អែកលើមូលដ្ឋានថេរក្នុងរយៈពេលនៃភតិសន្យា។ ការលើកទឹកចិត្តលើភតិសន្យាដែលទទួលបានត្រូវបានទទួលស្គាល់ថាជាផ្នែកសំខាន់មួយនៃការចំណាយលើភតិសន្យាសរុបក្នុងរយៈពេលនៃភតិសន្យានោះ។

៤.១៤ សំវិធានធន ចំណូលថាហេតុ និងទ្រព្យសកម្មថាហេតុ

សំវិធានធន ត្រូវបានទទួលស្គាល់នៅពេលក្រុមហ៊ុនមានកាតព្វកិច្ចស្របច្បាប់ ឬប្រយោល ដែលជាលទ្ធផលនៃព្រឹត្តិការណ៍កន្លងមក ដែលវាទំនងជាមានលំហូរចេញនៃប្រភពសេដ្ឋកិច្ចរបស់ក្រុមហ៊ុន និងសមតុល្យទឹកប្រាក់ដែលអាចប៉ាន់ស្មានបានជាក់ស្តែង។ ការកំណត់លំហូរចេញនៃពេលវេលា ឬសមតុល្យនៅតែអាចមានភាពមិនច្បាស់លាស់។ កាតព្វកិច្ចបច្ចុប្បន្នកើតឡើងតាំងពីវត្តមាននៃការសន្យាផ្លូវច្បាប់ ឬការទាមទារផ្សេងទៀតដែលកើតចេញពីព្រឹត្តិការណ៍កន្លងមក ឧទាហរណ៍ ការធានារ៉ាប់រងផលិតផល ច្បាប់ដោះស្រាយជម្លោះ ឬកិច្ចសន្យាសុគតស្នាញ។

សំវិធានធន ត្រូវបានវាស់វែងដោយការប៉ាន់ស្មានលើការចំណាយដែលចាំបាច់ក្នុងការបំពេញនូវកាតព្វកិច្ចនោះ ដោយយោងទៅតាមភស្តុតាងដែលអាចជឿទុកចិត្តបាន នៅចុងការិយបរិច្ឆេទនៃរបាយការណ៍រួមទាំងហានិភ័យ និងភាពមិនជាក់លាក់ ដែលទាក់ទងទៅនឹងកាតព្វកិច្ចបច្ចុប្បន្ន។ នៅពេលដែលមានកាតព្វកិច្ចស្រដៀងគ្នា ដែលអាចនឹងតម្រូវឱ្យមានលំហូរចេញនៃសាច់ប្រាក់ ដើម្បីបំពេញនូវកាតព្វកិច្ច ត្រូវបានកំណត់ដោយ ការពិចារណាទៅលើចំណាត់ថ្នាក់នីមួយៗ នៃកាតព្វកិច្ចនោះជារួម។ សំវិធានធន ត្រូវធ្វើអប្បហារមកជាតម្លៃបច្ចុប្បន្ន ប្រសិនបើតម្លៃនោះមានភាពជាសារវន្ត។

សំណងណាមួយដែលក្រុមហ៊ុនជឿជាក់ថានឹងអាចមានសិទ្ធិប្រមូលបានពីតតិយជន នឹងត្រូវបានទទួលស្គាល់ជាទ្រព្យសកម្មដាច់ដោយឡែកមួយ។ ទោះជាយ៉ាងណា ទ្រព្យសម្បត្តិនេះមិនអាចលើសពីសមតុល្យដែលពាក់ព័ន្ធនឹងសំវិធានធននោះទេ។ រាល់សំវិធានធនត្រូវបានពិនិត្យឡើងវិញនៅពេលចុងការិយបរិច្ឆេទរបាយការណ៍ និងបានកែសម្រួលដើម្បីសម្របនឹងការប៉ាន់ស្មានថ្មីដែលល្អបំផុត។

ក្នុងករណីទាំងនោះ ពេលដែលមានភាពអាចទៅរួចនៃលំហូរចេញធនធានសេដ្ឋកិច្ច ដែលជាលទ្ធផលនៃកាតព្វកិច្ចបច្ចុប្បន្ន គឺត្រូវបានចាត់ទុកថាមិនទំនង ឬនៅឆ្ងាយ ដូច្នេះពុំមានបំណុលត្រូវបានទទួលស្គាល់។

លំហូរចូលដែលអាចកើតមាននៃអត្ថប្រយោជន៍សេដ្ឋកិច្ចទៅកាន់ក្រុមហ៊ុន ដែលមិនគ្រប់លក្ខខណ្ឌក្នុងការទទួលស្គាល់ទ្រព្យសកម្ម ត្រូវចាត់ទុកជាទ្រព្យសកម្មថាហេតុ។

៤.១៥ ពន្ធលើប្រាក់ចំណូល

ការចំណាយលើពន្ធដែលបានទទួលស្គាល់នៅក្នុងរបាយការណ៍ចំណេញ ឬខាត រួមមានការបូកសរុបនៃពន្ធពន្យារ និងពន្ធបច្ចុប្បន្ន ដែលមិនបានទទួលស្គាល់ក្នុងរបាយការណ៍ចំណូលលម្អិត ឬរបាយការណ៍មូលធន។

ពន្ធប្រាក់ចំណូលលើទ្រព្យសកម្ម និង/ឬបំណុល រួមមានកាតព្វកិច្ច ឬការទាមទារពីអាជ្ញាធរសារពើពន្ធដែលទាក់ទងនឹងចុងការិយបរិច្ឆេទនៃ របាយការណ៍បច្ចុប្បន្ន ឬពីពេលកន្លងមក ដែលមិនបានទូទាត់នាការិយបរិច្ឆេទនៃរបាយការណ៍នោះ។ ពន្ធបច្ចុប្បន្ន គឺបំណុលលើប្រាក់ ចំណេញជាប់ពន្ធ ដែលខុសពីប្រាក់ចំណេញ ឬខាតក្នុងរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ។ ការគណនាពន្ធបច្ចុប្បន្ន គឺផ្អែកលើអត្រាពន្ធ និងច្បាប់ពន្ធ ដែលត្រូវបានអនុម័ត ឬត្រូវបានអនុម័ត នាចុងការិយបរិច្ឆេទនៃរបាយការណ៍។

ពន្ធពន្យារលើចំណូល ត្រូវបានគណនាដោយប្រើប្រាស់វិធីសាស្ត្រសមតុល្យបំណុល លើភាពខុសគ្នាជាបណ្តោះអាសន្នរវាងសមតុល្យយោង របស់ទ្រព្យសកម្ម និងបំណុល ព្រមទាំងមូលដ្ឋានពន្ធរបស់វា។ ទោះបីជាយ៉ាងណា ពន្ធពន្យារមិនត្រូវទទួលស្គាល់ដំបូងទៅលើមូលនិធិ ពាណិជ្ជកម្ម ឬការទទួលស្គាល់ដំបូងរបស់ទ្រព្យសកម្ម ឬបំណុលលើកំលែងតែប្រតិបត្តិការដែលពាក់ព័ន្ធប៉ះពាល់ដល់ពន្ធ ឬគណនីចំណេញ។

ពន្ធពន្យារលើទ្រព្យសកម្ម និងបំណុលត្រូវបានគណនាដោយមិនគិតអប្បបរមា នៅអត្រាពន្ធដែលរំពឹងថានឹងអនុវត្តទៅតាមរយៈពេលនៃការ ទទួលស្គាល់របស់ពួកគេ ដោយសារអត្រាពន្ធទាំងនោះត្រូវបានអនុម័ត ឬអនុម័តនៅពេលបន្ទាប់នៅចុងការិយបរិច្ឆេទនៃរបាយការណ៍។

ពន្ធពន្យារលើទ្រព្យសកម្ម ត្រូវបានទទួលស្គាល់ដើម្បីពង្រីកវិសាលភាពដែលប្រហែលជា មានការខាតបង់ ឬភាពខុសគ្នាបណ្តោះ អាសន្នដែលកាត់កងបាន នឹងអាចប្រើប្រាស់បានដើម្បីកាត់កងនឹងប្រាក់ចំណូលជាប់ពន្ធនាពេលអនាគត។ ការវាយតម្លៃនេះ គឺផ្អែក លើការព្យាករណ៍របស់សម្ព័ន្ធក្រុមហ៊ុន និងក្រុមហ៊ុនទៅលើលទ្ធផលប្រតិបត្តិការនាពេលអនាគត ដែលត្រូវបានកែតម្រូវសម្រាប់ប្រាក់ ចំណូល និងការចំណាយដែលមិនជាប់ពន្ធ និងការកំណត់ជាក់លាក់លើការប្រើប្រាស់ការខាតបង់ពន្ធដែលមិនបានប្រើណាមួយ និង ពន្ធត្រូវបង់។ ពន្ធពន្យារលើបំណុល តែងតែត្រូវបានទទួលស្គាល់ទាំងអស់។

ពន្ធពន្យារលើទ្រព្យសកម្ម និងបំណុលអាចកាត់កង បានតែនៅពេលសម្ព័ន្ធក្រុមហ៊ុន និងក្រុមហ៊ុនមានសិទ្ធិ និងគោលបំណងក្នុងការ ទូទាត់ពន្ធបច្ចុប្បន្នលើទ្រព្យសកម្ម និងបំណុលពីអាជ្ញាធរពន្ធដារតែមួយ។

ការផ្លាស់ប្តូរពន្ធពន្យារលើទ្រព្យសកម្ម និងបំណុលត្រូវបានទទួលស្គាល់ជាផ្នែកនៃពន្ធលើប្រាក់ចំណូល ឬចំណាយនៅក្នុងរបាយការណ៍ ចំណេញ ឬខាត លើកលែងតែនៅពេលដែលពន្ធទាំងនោះ មានការទាក់ទងនឹងផ្នែកទាំងអស់ត្រូវបានទទួលស្គាល់នៅក្នុងរបាយការណ៍ ចំណូលលម្អិត (ដូចជាការវាយតម្លៃដី) ឬមូលធនក្នុងករណីណាមួយ ពេលពន្ធពន្យារដែលទាក់ទង ក៏ត្រូវទទួលស្គាល់នៅក្នុងគណនី ចំណូលលម្អិតផ្សេងទៀត ឬគណនីមូលធន។

៤.១៦ ភាគីពាក់ព័ន្ធ

ភាគីពាក់ព័ន្ធ គឺជាបុគ្គល ឬអង្គការដែលមានទំនាក់ទំនងជាមួយក្រុមហ៊ុន។ ប្រតិបត្តិការភាគីពាក់ព័ន្ធ គឺជាការផ្ទេរធនធាន សេវាកម្ម ឬ កាតព្វកិច្ចរវាងក្រុមហ៊ុន និងភាគីពាក់ព័ន្ធរបស់ខ្លួនទោះបីជាបានគិតថ្លៃ ឬមិនបានគិតថ្លៃ។ លើសពីនេះទៀត៖

- ក). បុគ្គល ឬមនុស្សដែលជិតស្និទ្ធជាមួយបុគ្គលនៃគ្រួសារនោះ គឺមានការពាក់ព័ន្ធជាមួយក្រុមហ៊ុន ប្រសិនបើបុគ្គលនោះ
 - (១). មានការគ្រប់គ្រង ឬចូលរួមក្នុងការគ្រប់គ្រងលើក្រុមហ៊ុន
 - (២). មានឥទ្ធិពលខ្លាំងលើក្រុមហ៊ុន ឬ
 - (៣). គឺជាសមាជិកនៃគណៈគ្រប់គ្រងជាន់ខ្ពស់នៃក្រុមហ៊ុនមេ ឬរបស់ក្រុមហ៊ុន។

- ខ). អង្គភាពដែលចាត់ចូលជាភាគីពាក់ព័ន្ធនៃក្រុមហ៊ុន ប្រសិនបើស្ថិតក្នុងលក្ខខណ្ឌដូចខាងក្រោម៖
 - (១). ក្រុមហ៊ុន គឺជាសមាជិកនៃសម្ព័ន្ធក្រុមហ៊ុនតែមួយ
 - (២). អង្គភាពមួយដែលជាការចូលរួម ឬការបណ្តាក់ទុនរួមគ្នានៃអង្គភាពផ្សេងទៀត
 - (៣). អង្គភាពទាំងពីរធ្វើការបណ្តាក់ទុនរួមលើភាគីទីបីដូចគ្នា
 - (៤). អង្គភាពមួយ គឺជាភាគហ៊ុនរួមនៃអង្គភាពភាគីទីបី និងអង្គភាពផ្សេងទៀតគឺជាអង្គការរួមបញ្ចូលគ្នានៃភាគីទីបី
 - (៥). អង្គភាព គឺជាគម្រោងអត្ថប្រយោជន៍ក្រោយការងារសម្រាប់អត្ថប្រយោជន៍របស់និយោជិតនៃក្រុមហ៊ុន ឬអង្គភាពដែលទាក់ទងនឹងក្រុមហ៊ុន
 - (៦). អង្គភាពត្រូវបានគ្រប់គ្រង ឬគ្រប់គ្រងរួមគ្នាដោយបុគ្គលដែលបានបញ្ជាក់នៅក្នុង (ក) ខាងលើ
 - (៧). បុគ្គលដែលបានកំណត់អត្តសញ្ញាណនៅក្នុង (ក.១.) ខាងលើមានឥទ្ធិពលគួរឱ្យកត់សម្គាល់លើអង្គភាព ឬជាសមាជិកនៃគណៈគ្រប់គ្រងសំខាន់ដែលកំពុងកាន់កាប់ក្រុមហ៊ុន ឬអង្គភាព
- (៨). អង្គភាព ឬសមាជិកនៃសម្ព័ន្ធ ដែលជាផ្នែកមួយផ្តល់នូវសេវាកម្មគ្រប់គ្រងសំខាន់ៗ ដល់ក្រុមហ៊ុន ឬក្រុមហ៊ុនមេ។

៥. ការវិនិច្ឆ័យ ការប៉ាន់ស្មាន និងការសន្មតគណនេយ្យសំខាន់ៗ

ក្រុមហ៊ុនបានធ្វើការប៉ាន់ស្មាន ការសន្មត និងការវិនិច្ឆ័យទាក់ទងនឹងប្រតិបត្តិការនាពេលអនាគត ដែលមានភាពមិនស្មើនឹងលទ្ធផលជាក់ស្តែង។ ការប៉ាន់ស្មានគណនេយ្យ ការសន្មត និងការវិនិច្ឆ័យដែលអាចបណ្តាលឱ្យមានផលប៉ះពាល់យ៉ាងខ្លាំងទៅលើការទទួលស្គាល់និងវាស់វែងលើទ្រព្យសកម្ម ចំណូល ចំណូល និងចំណាយត្រូវបានសង្ខេបដូចខាងក្រោម៖

ក. ការប៉ាន់ស្មាន និងការសន្មតគណនេយ្យសំខាន់ៗ

ឱនភាពនៃទ្រព្យសកម្មមិនមែនហិរញ្ញវត្ថុ

ក្នុងការវាយតម្លៃឱនភាព គណៈគ្រប់គ្រង បានប៉ាន់ស្មាននូវសមតុល្យ ដែលអាចស្រង់មកវិញបានរបស់ទ្រព្យសកម្មនីមួយៗ ឬឯកតាបង្កើតសាច់ប្រាក់ ដោយផ្អែកលើការរំពឹងទុកនៃលំហូរសាច់ប្រាក់នាពេលអនាគត និងការប្រើប្រាស់អត្រាការប្រាក់ដើម្បីធ្វើអប្បបរមា។ ការប៉ាន់ស្មានដែលមិនជាក់លាក់នោះ អាចទាក់ទងនឹងការប៉ាន់ស្មានអំពីលទ្ធផលប្រតិបត្តិការនាពេលអនាគត និងការកំណត់យកអប្បបរមាដែលសមស្រប។

អាយុកាលនៃការប្រើប្រាស់ទ្រព្យសកម្មដែលអាចធ្វើរំលស់បាន

គណៈគ្រប់គ្រង បានធ្វើការពិនិត្យឡើងវិញលើការប៉ាន់ស្មានពីអាយុកាលប្រើប្រាស់ និងតម្លៃសំណល់របស់ទ្រព្យសកម្មដែលអាចធ្វើរំលស់បាននៅកាលបរិច្ឆេទនៃរបាយការណ៍នីមួយៗ ផ្អែកលើការប្រើប្រាស់ដែលបានរំពឹងទុកនៃទ្រព្យសកម្មនោះ។ ភាពមិនប្រាកដប្រជាភ្នាក់ងារប៉ាន់ស្មានទាំងនេះទាក់ទងនឹងភាពហួសសម័យនៃបច្ចេកវិទ្យាដែលអាចផ្លាស់ប្តូរកម្មវិធីកុំព្យូទ័រ និងបរិក្ខារព័ត៌មានវិទ្យាមួយចំនួន។

ភតិសន្យា - ការប៉ាន់ស្មាននៃអត្រាប្រាក់កម្ចីបន្ថែម

ក្រុមហ៊ុនមិនអាចកំណត់បានដោយងាយស្រួលនូវអត្រាការប្រាក់ដែលជាប់ពាក់ព័ន្ធក្នុងភតិសន្យានោះទេ ដូច្នេះក្រុមហ៊ុនត្រូវប្រើអត្រាប្រាក់កម្ចីបន្ថែមរបស់ខ្លួន (“IBR”) ដើម្បីវាស់វែងចំណូលភតិសន្យា។ IBR ជាអត្រាការប្រាក់ដែលក្រុមហ៊ុននឹងត្រូវបង់លើប្រាក់កម្ចីក្នុងរយៈពេលស្រដៀងគ្នា ហើយមានការដាក់ប្រាក់តម្កល់ស្រដៀងគ្នា មូលនិធិដែលចាំបាច់ដើម្បីទទួលបានទ្រព្យសកម្មនៃតម្លៃស្រដៀងគ្នាទៅនឹងសិទ្ធិប្រើប្រាស់នៃទ្រព្យសកម្មក្នុងស្ថានភាពសេដ្ឋកិច្ចស្រដៀងគ្នា។ ក្រុមហ៊ុន បានប៉ាន់ស្មាន IBR ដោយប្រើអត្រាប្រាក់កម្ចីជាមធ្យមនៅក្នុងព្រះរាជាណាចក្រកម្ពុជា។

ចំណាយពន្ធលើប្រាក់ចំណូល

ក្រុមហ៊ុននឹងទទួលស្គាល់ចំណូលសម្រាប់ការចំណាយពន្ធដែលបានរំពឹងទុកដោយផ្អែកលើការបកស្រាយបច្ចុប្បន្នរបស់គណៈគ្រប់គ្រងនៃច្បាប់ពន្ធដារ។ ទោះយ៉ាងណាក៏ដោយ បទប្បញ្ញត្តិទាំងនេះអាចប្រែប្រួលតាមកាលកំណត់ ហើយការកំណត់ចុងក្រោយនៃការចំណាយពន្ធនឹងត្រូវធ្វើឡើងបន្ទាប់ពីការត្រួតពិនិត្យ និងស៊ើបអង្កេតដោយអគ្គនាយកដ្ឋានពន្ធដារ។

នៅពេលដែលលទ្ធផលពន្ធចុងក្រោយទាំងនេះ មានភាពខុសគ្នាពីសមតុល្យដែលត្រូវបានទទួលស្គាល់ដំបូង ភាពខុសគ្នាបែបនេះ នឹងអាចប៉ះពាល់ដល់ការធ្វើសំវិធានធនពន្ធក្នុងការិយបរិច្ឆេទដែលការកំណត់បែបនេះត្រូវបានធ្វើឡើង។

ខ. ការវិនិច្ឆ័យគណនេយ្យសំខាន់ៗ

គណៈគ្រប់គ្រង មិនមានការវិនិច្ឆ័យសំខាន់ៗណាមួយទាក់ទងនឹងសមតុល្យនៅក្នុងរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុនោះទេ។

៦. ទ្រព្យសម្បត្តិ និងបរិក្ខារ

	កុំព្យូទ័រ និងបរិក្ខារ ការិយាល័យ ដុល្លារអាមេរិក	បរិក្ខារប្រតិបត្តិការ ដុល្លារអាមេរិក	ការងារកំពុង ដំណើរការ (*) ដុល្លារអាមេរិក	សរុប ដុល្លារអាមេរិក	ពាន់រៀល (កំណត់សម្គាល់ ៤.២)
ថ្លៃដើម					
គិតត្រឹមថ្ងៃទី១ ខែមករា ឆ្នាំ២០២១	៣៥.៧២១	១.១៣១.៣៣៥	២៣៣.៤៧៤	១.៤០០.៥២៩	៥.៦៦៥.១៤០
បន្ថែម	៤.៤៨៣	១.៦៥៦	-	៦.១៣៩	២៤.៩៧៣
លម្អៀងពីការប្តូររូបិយប័ណ្ណ	-	-	-	-	៤០.៦៥២
សមតុល្យគិតត្រឹមថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២១	៤០.២០៤	១.១៣៣.៩៩១	២៣៣.៤៧៤	១.៤០៦.៦៦៨	៥.៧៣០.៧៦៥
រំលស់បង្ករ					
គិតត្រឹមថ្ងៃទី១ ខែមករា ឆ្នាំ២០២១	២៨.៣៧៨	៥៩០.១៥៤	-	៦១៨.៥៣២	២.៥០១.៩៦២
រំលស់សម្រាប់ការិយបរិច្ឆេទ	៥.២២៥	១២៨.៦៣៥	-	១៣៣.៨៦០	៥៤៤.៥៤២
លម្អៀងពីការប្តូររូបិយប័ណ្ណ	-	-	-	-	១៨.៧៤១
សមតុល្យគិតត្រឹមថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២១	៣៣.៦០៣	៧១៨.៧៨៩	-	៧៥២.៣៩២	៣.០៦៥.២៤៥
សមតុល្យយោងសមតុល្យគិតត្រឹមថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២១	៦.៦០១	៤១៥.២០២	២៣៣.៤៧៤	៦៥៤.២៧៦	២.៦៦៥.៥២០
ថ្លៃដើម					
គិតត្រឹមថ្ងៃទី១ ខែមករា ឆ្នាំ២០២០	៣២.៥០៥	១.១២៧.៨០១	២៣២.៩៧៩	១.៣៩៣.២៨៤	៥.៦៧៧.៦៣២
បន្ថែម	៣.២១៦	៣.៥៣៤	៤៩៥	៧.២៤៥	២៥.៥៣៨
លម្អៀងពីការប្តូររូបិយប័ណ្ណ	-	-	-	-	(៤២.០៣០)
សមតុល្យគិតត្រឹមថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២០	៣៥.៧២១	១.១៣១.៣៣៥	២៣៣.៤៧៤	១.៤០០.៥២៩	៥.៦៦៥.១៤០
រំលស់បង្ករ					
គិតត្រឹមថ្ងៃទី១ ខែមករា ឆ្នាំ២០២០	២២.៧១៨	៤៥៥.៣២១	-	៤៧៨.០៣៩	១.៩៤៨.០០៩
រំលស់សម្រាប់ការិយបរិច្ឆេទ	៥.៦៦០	១៣៤.៨៣៣	-	១៤០.៤៩៣	៥៧២.៧៩០
លម្អៀងពីការប្តូររូបិយប័ណ្ណ	-	-	-	-	(១៨.៨៣៧)
សមតុល្យគិតត្រឹមថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២០	២៨.៣៧៨	៥៩០.១៥៤	-	៦១៨.៥៣២	២.៥០១.៩៦២
សមតុល្យយោងសមតុល្យគិតត្រឹមថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២០	៧.៣៤៣	៥៤១.១៨១	២៣៣.៤៧៤	៧៨១.៩៩៧	៣.១៦៣.១៧៤

(*) ការងារកំពុងដំណើរការ ទាក់ទងនឹងថ្លៃដើមរបស់អាគារ និងកន្លែងចតរថយន្ត។

៧. ទ្រព្យសម្បត្តិវិនិយោគ

	ដី (*) ដុល្លារអាមេរិក	អាគារ ដុល្លារអាមេរិក	សិទ្ធិប្រើប្រាស់ លើទ្រព្យសកម្ម ដុល្លារអាមេរិក	សរុប ដុល្លារអាមេរិក	ពាន់រៀល (កំណត់សម្គាល់ ៤.២)
ថ្លៃដើម					
គិតត្រឹមថ្ងៃទី១ ខែមករា ឆ្នាំ២០២១	៩.០០០.០០០	១៦.១៣៧.៧៥៧	១៩២.៤៧៨	២៥.៣៣០.២៣៥	១០២.៤៦០.៨០១
បន្ថែម	-	៣.៧៤៦	-	៣.៧៤៦	១៥.២៣៩
លម្អៀងពីការប្តូររូបិយប័ណ្ណ	-	-	-	-	៧៣៤.៥៩៩
សមតុល្យគិតត្រឹមថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២១	៩.០០០.០០០	១៦.១៤១.៥០៣	១៩២.៤៧៨	២៥.៣៣៣.៩៨១	១០៣.២១០.៦៣៩
រំលស់បង្ក					
គិតត្រឹមថ្ងៃទី១ ខែមករា ឆ្នាំ២០២១	-	២.០១៦.០៥៥	៥៤.៩៩៤	២.០៧១.០៤៤	៨.៣៧៧.៣៩៣
រំលស់សម្រាប់ការិយបរិច្ឆេទ	-	៤០៣.៥៣០	២៧.៤៩៧	៤៣១.០២៧	១.៧៥៣.៤១៨
លម្អៀងពីការប្តូររូបិយប័ណ្ណ	-	-	-	-	៦២.៦៤៧
សមតុល្យគិតត្រឹមថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២១	-	២.៤១៩.៥៨៥	៨២.៤៩១	២.៥០២.០៧៦	១០.១៩៣.៤៥៨
សមតុល្យយោងគិតត្រឹម ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២១	៩.០០០.០០០	១៣.៧២១.៩១៨	១០៩.៩៨៧	២២.៨៣១.៩០៥	៩៣.០១៧.១៨១
ថ្លៃដើម					
គិតត្រឹមថ្ងៃទី១ ខែមករា ឆ្នាំ២០២០	៩.០០០.០០០	១៦.១៣១.៦២២	១៩២.៤៧៨	២៥.៣២៤.១០០	១០២.៤១១.៣៦០
បន្ថែម	-	៦.១៣៥	-	៦.១៣៥	២៥.០១២
លម្អៀងពីការប្តូររូបិយប័ណ្ណ	-	-	-	-	២៤.៤២៩
សមតុល្យគិតត្រឹមថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២០	៩.០០០.០០០	១៦.១៣៧.៧៥៧	១៩២.៤៧៨	២៥.៣៣០.២៣៥	១០២.៤៦០.៨០១
រំលស់បង្ក					
គិតត្រឹមថ្ងៃទី១ ខែមករា ឆ្នាំ២០២០	-	១.៦១២.៧៤០	២៧.៤៩៧	១.៦៤០.២៣៧	៦.៦៨៣.៩៦៦
រំលស់សម្រាប់ការិយបរិច្ឆេទ	-	៤០៣.៣១៥	២៧.៤៩៧	៤៣០.៨១២	១.៧៥៦.៤២០
លម្អៀងពីការប្តូររូបិយប័ណ្ណ	-	-	-	-	(៦២.៩៩៣)
សមតុល្យគិតត្រឹមថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២០	-	២.០១៦.០៥៥	៥៤.៩៩៤	២.០៧១.០៤៤	៨.៣៧៧.៣៩៣
សមតុល្យយោងគិតត្រឹម ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២០	៩.០០០.០០០	១៤.១២១.៧០២	១៣៧.៤៨៤	២៣.២៥៩.១៨៦	៩៤.០៨៣.៤០៨

(*) ប័ណ្ណកម្មសិទ្ធិដី ត្រូវបានកាន់កាប់ដោយក្រុមហ៊ុន ហ្គោលដេន ទ្រី ដែលតំណាងដោយភាគហ៊ុនិក លោក គុយ វ៉ាត និងលោក ហុង អ៊ុយ។ ប័ណ្ណកម្មសិទ្ធិដី និងអាគារត្រូវបានក្រុមហ៊ុនប្រើប្រាស់ជាទ្រព្យបញ្ចាំលើឥណទាន (កំណត់សម្គាល់ ១៣) ជាមួយធនាគារពាណិជ្ជក្រៅប្រទេសនៃកម្ពុជា។

៨. បំណុលភតិសន្យា

នៅថ្ងៃទី១ ខែមីនា ឆ្នាំ២០១៦ ក្រុមហ៊ុនបានចុះកិច្ចសន្យាភតិសន្យាក្នុងការជួលដីដែលបានប្រើប្រាស់ជាកន្លែងចត សម្រាប់កាលបរិច្ឆេទដប់ (១០) ឆ្នាំ ដែលមានថ្លៃជួលប្រចាំខែ ៣.០០០ ដុល្លារអាមេរិក ក្នុងមួយខែ។ កិច្ចសន្យាបានចុះហត្ថលេខាជំនួសឱ្យក្រុមហ៊ុនដោយលោក គុយ វ៉ាត ដែលជាភាគហ៊ុនិក។

	ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២១		ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២០	
	ដុល្លារអាមេរិក	ពាន់រៀល (កំណត់សម្គាល់ ៤.២)	ដុល្លារអាមេរិក	ពាន់រៀល (កំណត់សម្គាល់ ៤.២)
បំណុលភតិសន្យា				
ការវិភាគកាលបរិច្ឆេទកំណត់				
តិចជាងមួយឆ្នាំ	២៧.១៥០	១១០.៦០៩	២៥.០៧០	១០១.៤០៨
មួយឆ្នាំទៅប្រាំឆ្នាំ	៩៥.៧៣៦	៣៩០.០២៨	១២២.៨៨៥	៤៩៧.០៧០
	១២២.៨៨៦	៥០០.៦៣៧	១៤៧.៩៥៥	៥៩៨.៤៧៨
សមតុល្យបានទទួលស្គាល់ក្នុងចំណេញ និងខាត				
ការប្រាក់លើបំណុលភតិសន្យា	១០.៩៣១	៤៤.៥៣៣	១២.៨៥២	៥២.៣៩៨
សមតុល្យបានទទួលស្គាល់ក្នុងរបាយការណ៍ លំហូរសាច់ប្រាក់				
លំហូរចេញនៃភតិសន្យាជួល	២៥.០៦៩	១០១.៩៨១	២៤.៩៩៥	១០១.៩០៥

អត្រាប្រាក់កម្រៃនៃការកើនឡើងពីប្រាក់កម្ចីដែលបានអនុវត្តលើបំណុលភតិសន្យាដែលត្រូវបានទទួលស្គាល់ក្រោម CIFRS ១៦ មានចំនួន ៨%។

៩. គណនីពាណិជ្ជ និងគណនីត្រូវទទួលផ្សេងៗ

	ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២១		ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២០	
	ដុល្លារអាមេរិក	ពាន់រៀល (កំណត់សម្គាល់ ៤.២)	ដុល្លារអាមេរិក	ពាន់រៀល (កំណត់សម្គាល់ ៤.២)
គណនីពាណិជ្ជត្រូវទទួល	១៧៥.០០៨	៧១២.៩៨៣	៣២.៣៥៩	១៣០.៨៩២
បំណុលពន្ធកាត់ទុក	៩៤.៥១០	៣៨៥.០៣៣	២២២.០៨០	៨៩៨.៣១៣
ប្រាក់បញ្ញើ	២៦.០៧១	១០៦.២១៣	២៦.០៧១	១០៥.៤៥៧
បុរេប្រទាន ចំណាយបង់មុន និងគណនីផ្សេងៗ	១.៨៧៧	៧.៦៤៧	១.៦៧៧	៦.៧៨៤
	២៩៧.៤៦៦	១.២១១.៨៧៦	២៨២.១៨៧	១.១៤១.៤៤៦

១០. សាច់ប្រាក់ និងសាច់ប្រាក់សមមូល

	ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២១		ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២០	
	ដុល្លារអាមេរិក	ពាន់រៀល (កំណត់សម្គាល់ ៤.២)	ដុល្លារអាមេរិក	ពាន់រៀល (កំណត់សម្គាល់ ៤.២)
សាច់ប្រាក់ក្នុងធនាគារ	១៧១.៦៥៥	៦៩៩.៣២២	៧៩៧.៨៧៨	៣.២២៧.៤១៧
សាច់ប្រាក់ក្នុងដៃ	-	-	២៦៨	១.០៨៤
	១៧១.៦៥៥	៦៩៩.៣២២	៧៩៨.១៤៦	៣.២២៨.៥០១

១១. ដើមទុន

	២០២១		២០២០	
	ដុល្លារអាមេរិក	ពាន់រៀល (កំណត់សម្គាល់ ៤.២)	ដុល្លារអាមេរិក	ពាន់រៀល (កំណត់សម្គាល់ ៤.២)
បានចុះបញ្ជី បានចេញផ្សាយ និងបានទូទាត់រួចរាល់៖				
១.០០០.០០០ ហ៊ុនក្នុងតម្លៃចារឹក ២០.០០០រៀល				
ដែលសមមូលនឹង ៥ដុល្លារអាមេរិកក្នុងមួយហ៊ុន	៥.០០០.០០០	២០.០០០.០០០	៥.០០០.០០០	២០.០០០.០០០

ភាគហ៊ុនរបស់ក្រុមហ៊ុន និងភាគហ៊ុនរបស់ភាគហ៊ុនមានដូចខាងក្រោម៖

	ចំនួនហ៊ុន	សមតុល្យ ដុល្លារអាមេរិក	%
លោក គុយ វ៉ាត	៥០០.០០០	២.៥០០.០០០	៥០%
លោក ហុង អ៊ុយ	៥០០.០០០	២.៥០០.០០០	៥០%
	១.០០០.០០០	៥.០០០.០០០	១០០%

១២. គណនីពាណិជ្ជ និងគណនីត្រូវសងផ្សេងៗ

	ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២១		ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២០	
	ដុល្លារអាមេរិក	ពាន់រៀល (កំណត់សម្គាល់ ៤.២)	ដុល្លារអាមេរិក	ពាន់រៀល (កំណត់សម្គាល់ ៤.២)
ប្រាក់បញ្ញើរបស់អតិថិជន	១.០៣៩.៩៧៤	៤.២៣៦.៨៥៤	១.០៦៤.២៧៤	៤.៣០៤.៩៨៨
ចំណូលមិនទាន់ទទួលបាន	១០៤.៣៧៥	៤២៥.២២៤	១៥៥.៣៥១	៦២៨.៣៩៥
គណនីពាណិជ្ជត្រូវសង	៣៨.៣៦១	១៥៦.២៨៣	៤០.៣១៧	១៦៣.០៨២
ពន្ធត្រូវសងផ្សេងៗ	២៣.១៨២	៩៤.៤៤៣	២៤.៣០៣	៩៨.៣០៦
គណនីត្រូវសងផ្សេងៗ	២៤.៧១៥	១០០.៦៨៩	១០.៥៦៥	៤២.៧៣៧
	១.២៣០.៦០៧	៥.០១៣.៤៩៣	១.២៩៤.៨១០	៥.២៣៧.៥០៨

១៣. ប្រាក់កម្ចី

	ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២១		ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២០	
	ដុល្លារអាមេរិក	ពាន់រៀល (កំណត់សម្គាល់ ៤.២)	ដុល្លារអាមេរិក	ពាន់រៀល (កំណត់សម្គាល់ ៤.២)
ប្រាក់កម្ចីមានកាលកំណត់	១៤.៤៣៨.០២៨	៥៨.៨២០.៥២៦	១៤.៨៨២.៦៧៥	៦០.២០០.៤២០
គណនីវិបារូបន៍	៣.០០០.០០០	១២.២២២.០០០	៣.០០០.០០០	១២.១៣៥.០០០
	១៧.៤៣៨.០២៨	៧១.០៤២.៥២៦	១៧.៨៨២.៦៧៥	៧២.៣៣៥.៤២០
	ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២១		ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២០	
	ដុល្លារអាមេរិក	ពាន់រៀល (កំណត់សម្គាល់ ៤.២)	ដុល្លារអាមេរិក	ពាន់រៀល (កំណត់សម្គាល់ ៤.២)
រយៈពេលខ្លី	៣.៦៨៦.១៧៤	១៥.០១៧.៤៧៣	៣.៤៩០.៩១៤	១៤.១២០.៧៤៧
រយៈពេលវែង	១៣.៧៥១.៨៥៤	៥៦.០២៥.០៥៣	១៤.៣៩១.៧៦១	៥៨.២១៤.៦៧៣
	១៧.៤៣៨.០២៨	៧១.០៤២.៥២៦	១៧.៨៨២.៦៧៥	៧២.៣៣៥.៤២០

ប្រាក់កម្ចីទាំងនេះតំណាងឱ្យប្រាក់កម្ចីពី ធនាគារពាណិជ្ជក្រៅប្រទេសនៃកម្ពុជាដែលមានអត្រាការប្រាក់ក្នុងអត្រា ៨% ក្នុងមួយឆ្នាំដែលមានប្រសិទ្ធភាពចាប់ពីខែធ្នូ ឆ្នាំ២០១៨ ដល់ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២១។ ក្រុមហ៊ុនបានកត់ត្រាចំណាយហិរញ្ញប្បទានក្នុងសមតុល្យ ១.៤៤១.១៤៩ ដុល្លារអាមេរិកក្នុងឆ្នាំ២០២១ (ឆ្នាំ២០២០៖ សមតុល្យ ១.៤៥១.៧៥៨ ដុល្លារអាមេរិក)។

ក្រុមហ៊ុនបានប្រើប្រាស់ប័ណ្ណកម្មសិទ្ធិដី និងអាគារ (កំណត់សម្គាល់ ៧) ជាទ្រព្យបញ្ចាំលើប្រាក់កម្ចីទាំងនេះ។ កិច្ចសន្យាឥណទានត្រូវបានចុះហត្ថលេខាលោក ហុង អ៊ុយ និងលោក គុយ វ៉ាត ដែលតំណាងឱ្យក្រុមហ៊ុន។

១៤. ចំណូល

	សម្រាប់ការិយបរិច្ឆេទបានបញ្ចប់		សម្រាប់ការិយបរិច្ឆេទបានបញ្ចប់	
	ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២១		ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២០	
	ដុល្លារអាមេរិក	ពាន់រៀល (កំណត់សម្គាល់ ៤.២)	ដុល្លារអាមេរិក	ពាន់រៀល (កំណត់សម្គាល់ ៤.២)
ចំណូលការជួល	២.៣៥៩.៣០១	៩.៥៩៧.៦៣៦	២.៤០៦.៣៨៧	៩.៨១០.៨៤០
ចំណូលបានពីការបង់ថ្លៃសេវា	៥៩៣.៥១៣	២.៤១៤.៤១១	៥៩២.៣២២	២.៤១៤.៨៩៧
ចំណូលទឹកភ្លើង	២៤៨.៩៩២	១.០១២.៨៩៩	៣១៨.៦៨៦	១.២៩៩.២៨៣
ចំណត	៣៤.៧៨៣	១៤១.៤៩៧	៤៣.៩៩១	១៧៩.៣៥១
ចំណូលផ្សេងៗ	៩.៣៩១	៣៨.២០៤	១១.២៤៣	៤៥.៨៣៧
	៣.២៤៥.៩៨០	១៣.២០៤.៦៤៧	៣.៣៧៦.៦២៩	១៣.៧៥០.២០៨

១៥. ថ្លៃដើមសេវាកម្ម

	សម្រាប់ការិយបរិច្ឆេទបានបញ្ចប់ ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២១		សម្រាប់ការិយបរិច្ឆេទបានបញ្ចប់ ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២០	
	ដុល្លារអាមេរិក	ពាន់រៀល (កំណត់សម្គាល់ ៤.២)	ដុល្លារអាមេរិក	ពាន់រៀល (កំណត់សម្គាល់ ៤.២)
រំលស់លើទ្រព្យសកម្មរូបី	៤០៣.៥៣០	១.៦៤១.៥៦០	៤០៣.៣១៥	១.៦៤៤.៣១៥
ទឹកភ្លើង	២៦៥.១៦៩	១.០៧៨.៧០៧	៣២៦.៤១០	១.៣៣០.៧៧៤
សន្តិសុខ	៦៨.៨៨៣	២៨០.២១៦	៦៩.៦៧២	២៨៤.០៥៣
សេវាសម្ភារ	២២.៥៥០	៩១.៧៣៣	២៣.៣០៥	៩៥.០១៤
ចំណាយរំលស់លើទ្រព្យសកម្មរូបី - ROU	២៧.៤៩៧	១១១.៨៥៨	២៧.៤៩៧	១១២.១០៥
ថ្លៃដើមសេវាកម្មផ្សេងៗ	៥៨.៩៧៨	២៣៩.៩២៣	៧០.៣៦១	២៨៦.៨៦២
	៨៤៦.៦០៧	៣.៤៤៣.៩៩៧	៩២០.៥៦០	៣.៧៥៣.១២៣

១៦. ចំណាយប្រតិបត្តិការ និងចំណាយរដ្ឋបាល

	សម្រាប់ការិយបរិច្ឆេទបានបញ្ចប់ ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២១		សម្រាប់ការិយបរិច្ឆេទបានបញ្ចប់ ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២០	
	ដុល្លារអាមេរិក	ពាន់រៀល (កំណត់សម្គាល់ ៤.២)	ដុល្លារអាមេរិក	ពាន់រៀល (កំណត់សម្គាល់ ៤.២)
រំលស់លើទ្រព្យសកម្មរូបី	១៣៣.៨៦០	៥៤៤.៥៤២	១៤០.៤៩៣	៥៧២.៧៩០
ចំណាយបុគ្គលិក	១៥៨.១៣៦	៦៤៣.២៩៧	១៣០.០១៨	៥៣០.០៨៣
ចំណាយពន្ធផ្សេងៗ	៦៣.១៣៨	២៥៦.៨៤៥	១៣.៨៨៨	៥៦.៦២១
សេវាវិជ្ជាជីវៈ	៤៨.០០០	១៩៥.២៦៤	១៧.៥០០	៧១.៣៤៨
សេវាធនាគារ	៣០.៨៨២	១២៥.៦២៨	៣០.៤០៨	១២៣.៩៧៣
សម្ភារការិយាល័យ	៧.៣៥៥	២៩.៩២០	៥.០៤៥	២០.៥៦៨
ការបណ្តុះបណ្តាល	១៥៦	៦៣៥	១.៨០៤	៧.៣៥៥
ការធ្វើដំណើរ	២៤	៩៨	១.៤១២	៥.៧៥៧
ទីផ្សារ	-	-	១៤៦	៥៩៥
ចំណាយផ្សេងៗ	៥១.៧៥៦	២១០.៥៤៤	៤២.៨២២	១៧៤.៥៨៦
	៤៩៣.៣០៧	២.០០៦.៧៧៣	៣៨៣.៥៣៦	១.៥៦៣.៦៧៦

១៧. ចំណាយហិរញ្ញវត្ថុ

	សម្រាប់ការិយបរិច្ឆេទបានបញ្ចប់ ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២១		សម្រាប់ការិយបរិច្ឆេទបានបញ្ចប់ ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២០	
	ដុល្លារអាមេរិក	ពាន់រៀល (កំណត់សម្គាល់ ៤.២)	ដុល្លារអាមេរិក	ពាន់រៀល (កំណត់សម្គាល់ ៤.២)
ចំណាយហិរញ្ញវត្ថុលើប្រាក់កម្ចី				
មានកាលកំណត់	១.៤៤១.១៤៩	៥.៨៦២.៥៩៤	១.៤៥១.៧៥៨	៥.៩១៨.៨១៧
ចំណាយហិរញ្ញវត្ថុលើបំណុលភតិសន្យា	១០.៩៣១	៤៤.៤៦៧	១២.៨៥២	៥២.៣៩៨
	១.៤៥២.០៨០	៥.៩០៧.០៦១	១.៤៦៤.៦១០	៥.៩៧១.២១៥

១៨. ពន្ធលើប្រាក់ចំណូល

(ក). ពន្ធពន្យារ - សុទ្ធ

	ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២១		ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២០	
	ដុល្លារអាមេរិក	ពាន់រៀល (កំណត់សម្គាល់ ៤.២)	ដុល្លារអាមេរិក	ពាន់រៀល (កំណត់សម្គាល់ ៤.២)
ពន្ធពន្យារលើទ្រព្យសកម្ម	២០.៨៧៥	៨៥.០៤៥	៣១.០៧០	១២៥.៦៧៩
បំណុលពន្ធពន្យារ	(៥៤៨.០៨៩)	(២.២៣២.៩១៥)	(៤៣០.១៥៨)	(១.៧៣៩.៩៩០)
	(៥២៧.២១៤)	(២.១៤៧.៨៧០)	(៣៩៩.០៨៨)	(១.៦១៤.៣១១)

ពន្ធពន្យារលើទ្រព្យសកម្ម(បំណុលពន្ធពន្យារ) ដែលបានបែងចែកទៅ៖

	ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២១		ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២០	
	ដុល្លារអាមេរិក	ពាន់រៀល (កំណត់សម្គាល់ ៤.២)	ដុល្លារអាមេរិក	ពាន់រៀល (កំណត់សម្គាល់ ៤.២)
រំលស់លើទ្រព្យសកម្មរ៉ូប៊ី	៥៤៨.០៨៩	២.២៣២.៩១៥	៤៣០.១៥៨	១.៧៣៩.៩៩០
ចំណូលមិនទាន់ទទួលបាន	(២០.៨៧៥)	(៨៥.០៤៥)	(៣១.០៧០)	(១២៥.៦៧៩)
	៥២៧.២១៤	២.១៤៧.៨៧០	៣៩៩.០៨៨	១.៦១៤.៣១១

បម្រែបម្រួលពន្ធពន្យារមានដូចខាងក្រោម៖

	ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២១		ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២០	
	ដុល្លារអាមេរិក	ពាន់រៀល (កំណត់សម្គាល់ ៤.២)	ដុល្លារអាមេរិក	ពាន់រៀល (កំណត់សម្គាល់ ៤.២)
គិតត្រឹមថ្ងៃទី១ ខែមករា	៣៩៩.០៨៨	១.៦១៤.៣១១	៣២៦.៨៦៦	១.៣៣១.៩៧៩
បានកត់ត្រាក្នុងចំណេញ ឬខាត	១២៨.១២៦	៥២១.២១៧	៧២.២២២	២៩៤.៤៤៩
លម្អៀងពីការប្តូររូបិយប័ណ្ណ	-	១២.៣៤២	-	(១២.១១៧)
គិតត្រឹមថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ	៥២៧.២១៤	២.១៤៧.៨៧០	៣៩៩.០៨៨	១.៦១៤.៣១១

(ខ). ចំណាយពន្ធលើប្រាក់ចំណូល

	សម្រាប់ការិយបរិច្ឆេទបានបញ្ចប់ ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២១		សម្រាប់ការិយបរិច្ឆេទបានបញ្ចប់ ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២០	
	ដុល្លារអាមេរិក	ពាន់រៀល (កំណត់សម្គាល់ ៤.២)	ដុល្លារអាមេរិក	ពាន់រៀល (កំណត់សម្គាល់ ៤.២)
ពន្ធលើប្រាក់ចំណូលបច្ចុប្បន្ន	១៥៩.៤៥៦	៦៤៨.៦៦៧	១៦៩.៤៧៧	៦៩០.៩៥៨
ពន្ធពន្យារ	១២៨.១២៦	៥២១.២១៧	៧២.២២២	២៩៤.៤៤៩
	២៨៧.៥៨២	១.១៦៩.៨៨៤	២៤១.៦៩៩	៩៨៥.៤០៧

ការផ្ទៀងផ្ទាត់រវាងគណនេយ្យចំណេញមុនពន្ធលើប្រាក់ចំណូល និងការប៉ាន់ស្មានចំណូលជាប់ពន្ធសម្រាប់ការិយបរិច្ឆេទដែលបានបញ្ចប់ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២១ និង២០២០ បានបង្ហាញដូចខាងក្រោម៖

	សម្រាប់ការិយបរិច្ឆេទបានបញ្ចប់ ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២១ ដុល្លារអាមេរិក ពាន់រៀល (កំណត់សម្គាល់ ៤.២)		សម្រាប់ការិយបរិច្ឆេទបានបញ្ចប់ ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២០ ដុល្លារអាមេរិក ពាន់រៀល (កំណត់សម្គាល់ ៤.២)	
	ចំណេញមុនពន្ធលើប្រាក់ចំណូល	៤៥៣.៩៨៦	១.៨៤៦.៨១៦	៦០៣.៩២៣
ពន្ធលើប្រាក់ចំណូលប្រើប្រាស់អត្រាពន្ធដែលបាន				
អនុម័តក្នុងអត្រា ២០%	៩០.៧៩៧	៣៦៩.៣៦៣	១២០.៧៨៥	៤៩២.៤៣៩
ផលប៉ះពាល់ពីចំណាយមិនអាចកាត់កងបាន	៩១.៥៧៥	៣៧២.៥២៧	៤០	១៦៣
ផលប៉ះពាល់ពីពន្ធខាត(មិនបានប្រើប្រាស់)/មិនបានទទួលស្គាល់	១០៥.២១០	៤២៧.៩៩៤	១២០.៨៧៤	៤៩២.៨០៥
ចំណាយពន្ធលើប្រាក់ចំណូល	២៨៧.៥៨២	១.១៦៩.៨៨៤	២៤១.៦៩៩	៩៨៥.៤០៧

ការគណនាប្រាក់ចំណូលជាប់ពន្ធ ត្រូវបានត្រួតពិនិត្យ និងអនុម័តដោយអាជ្ញាធរពន្ធដារ។

១៨.១ ពន្ធយថាភាព

ប្រព័ន្ធពន្ធដារនៅព្រះរាជាណាចក្រកម្ពុជា ត្រូវបានបែងចែកជាច្រើនប្រភេទ និងបទប្បញ្ញត្តិមានការផ្លាស់ប្តូរញឹកញាប់ដែលជាធម្មតាពុំមានភាពច្បាស់លាស់ មានភាពផ្ទុយគ្នា និងពឹងផ្អែកនៃការបកស្រាយ។ ជាញឹកញាប់ ការបកស្រាយខុសគ្នាជាច្រើនទៅកើតមាននោះឡើងក្នុងចំណោមអាជ្ញាធរពន្ធដារ និងយុត្តាធិការ។ ពន្ធដារ គឺជាកម្មវត្ថុនៃការពិនិត្យឡើងវិញ និងការសង្កេតដោយភ្នាក់ងារពន្ធដារផ្សេងៗជាច្រើន ដែលមានសមត្ថកិច្ចក្នុងការដាក់ពិន័យធ្ងន់ធ្ងរ និងពិន័យជាការប្រាក់។

កត្តាទាំងនេះហើយដែលអាចធ្វើឱ្យមានហានិភ័យពន្ធដារនៅក្នុងព្រះរាជាណាចក្រកម្ពុជាខ្លាំងជាងប្រទេសដទៃទៀត។ គណៈគ្រប់គ្រងមានការជឿជាក់ថា ខ្លួនបានធ្វើសំវិធានធនបំណុលពន្ធគ្រប់គ្រាន់ដោយផ្អែកលើការបកស្រាយបទប្បញ្ញត្តិពន្ធរបស់ខ្លួន។ ទោះបីយ៉ាងនេះក្តី សមត្ថកិច្ចពន្ធដារពាក់ព័ន្ធអាចធ្វើការបកស្រាយខុសៗគ្នា ហើយអាចធ្វើឱ្យមានផលប៉ះពាល់ជាសារវន្ត។

(ទំព័រនេះត្រូវបានទុកចន្លោះទំនេរដោយចេតនា)

១៩. ប្រតិបត្តិការ និងសមតុល្យរបស់ភាគីពាក់ព័ន្ធ

(ក). ប្រតិបត្តិការសំខាន់ៗជាមួយភាគីពាក់ព័ន្ធ

ក្រុមហ៊ុនមានប្រតិបត្តិការសំខាន់ៗជាមួយភាគីពាក់ព័ន្ធក្នុងអំឡុងការិយបរិច្ឆេទដូចខាងក្រោម៖

ភាគីពាក់ព័ន្ធ	ទំនាក់ទំនង	ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២១		ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២០	
		ដុល្លារអាមេរិក	ពាន់រៀល (កំណត់សម្គាល់ ៤.២)	ដុល្លារអាមេរិក	ពាន់រៀល (កំណត់សម្គាល់ ៤.២)
សមតុល្យត្រូវទទួលបានពីភាគីពាក់ព័ន្ធ					
លោក ហុង អ៊ុយ និងលោក គុយ វ៉ាត យូណាយធីត ហ្វូដ ឯ.ក *	ភាគហ៊ុនិក	៩១៨.៦០៧	៣.៧៤២.៤០៥	១០៥.៥០៦	៤២៦.៧៧២
	ក្រុមហ៊ុនដែលអភិបាល មានភាគកម្ម	១០២.៣៩៤	៤១៧.១៥៣	-	-
ភ្នំពេញ ស៊ីឃ្យូរីធី ភីអិលស៊ី **	ក្រុមហ៊ុនដែលអភិបាល មានភាគកម្ម	១២.៤៨៣	៥០.៨៥៦	១.១៥៣	៤.៦៦៤
		១.០៣៣.៤៨៤	៤.២១០.៤១៤	១០៦.៦៥៩	៤៣១.៤៣៦

* លោក គុយ វ៉ាត ភាគហ៊ុនិកដែលជាម្ចាស់ភាគហ៊ុនផ្ទាល់ចំនួន ១៥% នៃហ៊ុនសរុបរបស់ក្រុមហ៊ុន។

** លោក គុយ វ៉ាត ភាគហ៊ុនិកដែលមានចំនួន ១៥% នៃហ៊ុនសរុបរបស់ក្រុមហ៊ុន។

សមតុល្យដែលត្រូវទទួលបានពីភាគីពាក់ព័ន្ធ គឺមិនមានទ្រព្យធានាទេ ហើយអាចធ្វើការរំលស់តាមតម្រូវការ និងមិនមានការគិតការប្រាក់នោះទេ។

(ទំព័រនេះត្រូវបានទុកចន្លោះទំនេរដោយចេតនា)

ក្នុងអំឡុងការិយបរិច្ឆេទ ប្រតិបត្តិការខាងក្រោមជាប្រតិបត្តិការភាគីពាក់ព័ន្ធដែលបានកត់ត្រា៖

ភាគីពាក់ព័ន្ធ	ទំនាក់ទំនង	ប្រតិបត្តិការ	សម្រាប់ការិយបរិច្ឆេទបានបញ្ចប់ ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២១ ដុល្លារអាមេរិក ពាន់រៀល (កំណត់សម្គាល់ ៤.២)		សម្រាប់ការិយបរិច្ឆេទបានបញ្ចប់ ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២០ ដុល្លារអាមេរិក ពាន់រៀល (កំណត់សម្គាល់ ៤.២)	
លោក ហុង អ៊ុយ និងលោក គុយ វ៉ាត	ភាគហ៊ុនិក	បុរេប្រទានទៅភាគហ៊ុនិក ការទូទាត់បុរេប្រទានពីភាគហ៊ុនិក	៣.០០១.១១៨ ២.១៨៨.០១៧	១២.២០៨.៥៤៨ ៨.៩០០.៨៥៣	- ៦០៦.៨៦៣	- ២.៤៥៤.៧៦១
យូណាយតឺត ហ្វ៊ូដ ឯ.ក	ក្រុមហ៊ុនដែលអភិបាលមាន ភាគកម្ម	ចំណូលពីការជួល ការប្រមូលដែលបានពីសេវាកម្មជួល	១០៥.៣២៧ ២.៩៣៣	៤២៨.៤៧០ ១១.៩៣១	៣.០០០ ៣.០០០	១២.១៣៥ ១២.១៣៥
ភ្នំពេញ ស៊ីឃ្យូរីធី ភីអិលស៊ី	ក្រុមហ៊ុនដែលអភិបាលមាន ភាគកម្ម	ចំណូលពីការជួល ការប្រមូលដែលបានពីសេវាកម្មជួល	១៣.៥៨០ ២.២៥០	៥៥.២៤៣ ៩.១៥៣	១៤.៣០១ ១៤.១០៤	៥៨.៣០៥ ៥៧.៥០២

(ទំព័រនេះត្រូវបានទុកចន្លោះទំនេរដោយចេតនា)

២០. ប្រតិបត្តិការជាមួយគណៈគ្រប់គ្រងសំខាន់ៗ

គណៈគ្រប់គ្រងសំខាន់ៗ ត្រូវបានកំណត់ថាជាបុគ្គលដែលមានទំនួលខុសត្រូវលើផែនការ ការដឹកនាំ និងគ្រប់គ្រងសកម្មភាពរបស់ក្រុមហ៊ុនដោយផ្ទាល់ ឬដោយប្រយោល។ គណៈគ្រប់គ្រងសំខាន់ៗរួមមាននាយកប្រតិបត្តិរបស់ក្រុមហ៊ុន។

	សម្រាប់ការិយបរិច្ឆេទបានបញ្ចប់ ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២១		សម្រាប់ការិយបរិច្ឆេទបានបញ្ចប់ ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២០	
	ដុល្លារអាមេរិក	ពាន់រៀល (កំណត់សម្គាល់ ៤.២)	ដុល្លារអាមេរិក	ពាន់រៀល (កំណត់សម្គាល់ ៤.២)
ប្រាក់បៀវត្ស និងអត្ថប្រយោជន៍ផ្សេងៗ	២៧.៦៦០	១១២.៥២១	២៧.៦៦០	១១២.៧៧០

២១. ការធ្វើទ្រព្យកិច្ចនៃបំណុលដែលបានកើតឡើងពីសកម្មភាពហិរញ្ញវត្ថុ

បម្រែបម្រួលនៃបំណុលរបស់ក្រុមហ៊ុនដែលកើតចេញពីសកម្មភាពហិរញ្ញវត្ថុ អាចត្រូវបានចាត់ថ្នាក់ដូចខាងក្រោម៖

	ថ្ងៃទី១ ខែមករា ឆ្នាំ២០២១ ដុល្លារអាមេរិក	មិនមែនជា លំហូរសាច់ប្រាក់		លំហូរសាច់ប្រាក់		ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២១	
		ការបន្ថែម ដុល្លារអាមេរិក	ទទួលបាន ដុល្លារអាមេរិក	ការទូទាត់សង ដុល្លារអាមេរិក	ដុល្លារអាមេរិក	ដុល្លារអាមេរិក	ពាន់រៀល (កំណត់សម្គាល់ ៤.២)
ប្រាក់កម្ចី	១៧.៨៨២.៦៧៥	៤៦.២៦៧	-	(៤៩០.៩១៤)	១៧.៤៣៨.០២៨	៧១.០៤២.៥២៦	
បំណុលភតិសន្យា	១៤៧.៩៥៥	១០.៩៣១	-	(៣៦.០០០)	១២២.៨៨៦	៥០០.៦៣៧	
	១៨.០៣០.៦៣០	៥៧.១៩៨	-	(៥២៦.៩១៤)	១៧.៥៦០.៩១៤	៧១.៥៤៣.១៦៣	

	ថ្ងៃទី១ ខែមករា ឆ្នាំ២០២០ ដុល្លារអាមេរិក	មិនមែនជា លំហូរសាច់ប្រាក់		លំហូរសាច់ប្រាក់		ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២០	
		ការបន្ថែម ដុល្លារអាមេរិក	ទទួលបាន ដុល្លារអាមេរិក	ការទូទាត់សង ដុល្លារអាមេរិក	ដុល្លារអាមេរិក	ដុល្លារអាមេរិក	ពាន់រៀល (កំណត់សម្គាល់ ៤.២)
ប្រាក់កម្ចី	១៨.៣៣២.១៤២	-	-	(៤៤៩.៤៦៧)	១៧.៨៨២.៦៧៥	៧២.៣៣៥.៤២០	
បំណុលភតិសន្យា	១៧១.១០៤	១២.៨៥២	-	(៣៦.០០០)	១៤៧.៩៥៥	៥៩៨.៤៧៨	
	១៨.៥០៣.២៤៦	១២.៨៥២	-	(៤៨៥.៤៦៧)	១៨.០៣០.៦៣០	៧២.៩៣៣.៨៩៨	

២២. ចំណាត់ថ្នាក់នៃឧបករណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ

តារាងខាងក្រោម គឺជាការវិភាគឧបករណ៍ហិរញ្ញវត្ថុក្នុងប្រភេទនីមួយៗ៖

	ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២១		ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២០	
	ដុល្លារអាមេរិក	ពាន់រៀល (កំណត់សម្គាល់ ៤.២)	ដុល្លារអាមេរិក	ពាន់រៀល (កំណត់សម្គាល់ ៤.២)
ទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុ				
ថ្លៃដើមបានរំលស់				
សមតុល្យដែលត្រូវពីភាគីពាក់ព័ន្ធ	១.០៣៣.៤៨៤	៤.២១០.៤១៤	១០៦.៦៥៩	៤៣១.៤៣៦
គណនីពាណិជ្ជ និងគណនីដែលត្រូវទទួលផ្សេងៗ	២៩៧.៤៦៦	១.២១១.៨៧៦	២៨២.១៨៧	១.១៤១.៤៤៦
សាច់ប្រាក់ និងសាច់ប្រាក់សមមូល	១៧១.៦៥៥	៦៩៩.៣២២	៧៩៨.១៤៦	៣.២២៨.៥០១
	១.៥០២.៦០៥	៦.១២១.៦១២	១.១៨៧.៩៩២	៤.៨០១.៣៨៣
បំណុលហិរញ្ញវត្ថុ				
ថ្លៃដើមបានរំលស់				
ប្រាក់កម្ចី	១៧.៤៣៨.០២៨	៧១.០៤២.៥២៦	១៧.៨៨២.៦៧៥	៧២.៣៣៥.៤២០
គណនីពាណិជ្ជ និងគណនីដែលត្រូវសងផ្សេងៗ*	១.១០៣.០៥០	៤.៤៩៣.៨២៦	១.១១៥.១៥៦	៤.៥១០.៨០៧
មិនមាននៅក្នុងវិសាលភាព CIFRS ៩				
បំណុលភតិសន្យា	១២២.៨៨៦	៥០០.៦៣៧	១៤៧.៩៥៥	៥៩៨.៤៧៨
	១៨.៦៦៣.៩៦៤	៧៦.០៣៦.៩៨៩	១៩.១៤៥.៧៨៦	៧៧.៤៤៤.៧០៥

* មិនរាប់បញ្ចូលប្រាក់ចំណូលដែលមិនទាន់បានទទួល និងពន្ធផ្សេងៗដែលត្រូវបង់

២៣. ឧបករណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ - តម្លៃសមស្រប និងការគ្រប់គ្រងហានិភ័យ

២៣.១ ការធ្វើចំណាត់ថ្នាក់គណនេយ្យ និងតម្លៃសមស្រប

ឧបករណ៍ហិរញ្ញវត្ថុរួមមានទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុ និងបំណុលហិរញ្ញវត្ថុ។ តម្លៃសមស្រប គឺជាតម្លៃដែលទទួលបានពីការលក់ទ្រព្យសកម្ម ឬបានទូទាត់ក្នុងការផ្ទេរបំណុលក្នុងប្រតិបត្តិការតាមលំដាប់លំដោយរវាងអ្នកចូលរួមទីផ្សារនាការលក់បរិច្ឆេទនៃការវាស់វែងក្នុងទីផ្សារគោល ឬក្នុងអវត្តមានក្នុងទីផ្សាររបស់វា ទីផ្សារដែលមានអត្ថប្រយោជន៍បំផុតដែលក្រុមហ៊ុនអាចអនុវត្តបាននាការលក់បរិច្ឆេទនោះ។ ព័ត៌មានដែលបានបង្ហាញនេះបង្ហាញពីការប៉ាន់ស្មានតម្លៃសមស្របនាការលក់បរិច្ឆេទនៃស្ថានភាពហិរញ្ញវត្ថុនេះ។

តម្លៃដែលបានដកស្រង់ និងតម្លៃទីផ្សារដែលអាចអង្កេតបានបានបង្ហាញ ត្រូវបានប្រើប្រាស់ក្នុងការវាស់វែងតម្លៃសមស្របរបស់ឧបករណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ។ នៅពេលដែលតម្លៃទីផ្សារដែលបានដកស្រង់ និងអាចអង្កេតបានមិនបានកើតមានតម្លៃសមស្របត្រូវបានប៉ាន់ស្មានដោយផ្អែកលើកម្រិតនៃវិធីសាស្ត្រ និងការសន្មតទាក់ទងនឹងលក្ខណៈនៃហានិភ័យរបស់ឧបករណ៍ហិរញ្ញវត្ថុមួយចំនួន អត្រាអប្បបរមា ការប៉ាន់ស្មានលំហូរសាច់ប្រាក់នាពេលអនាគត និងប្រភេទអាជីវកម្មផ្សេងទៀត។

ព័ត៌មានអំពីតម្លៃសមស្របរបស់ទ្រព្យសកម្ម និងបំណុលមិនមែនហិរញ្ញវត្ថុត្រូវបានដកចេញនៅពេលដែលវាមិនស្ថិតក្នុងវិសាលភាពនៃស្តង់ដារ CIFRS ៧ ការបង្ហាញអំពីឧបករណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ ដែលតម្រូវឱ្យមានការបកស្រាយអំពីព័ត៌មានតម្លៃសមស្រប។

តម្លៃសមស្រប គឺផ្អែកលើវិធីសាស្ត្រ និងការសន្មតដូចខាងក្រោម៖

តម្លៃសមស្របនៃឧបករណ៍ហិរញ្ញវត្ថុរបស់ក្រុមហ៊ុន ដែលមានដូចជាសាច់ប្រាក់ និងសាច់ប្រាក់សមមូល គណនីពាណិជ្ជ និងគណនីត្រូវទទួលផ្សេងៗ ប្រាក់កម្ចី និងគណនីពាណិជ្ជ និងគណនីត្រូវសងផ្សេងៗ មិនមានហានិភ័យជាសារវន្ត ដើម្បីផ្លាស់ប្តូរទីផ្សារអត្រាការប្រាក់ ដោយសារតែរយៈពេលកំណត់នៃការលក់បរិច្ឆេទកំណត់របស់ឧបករណ៍ហិរញ្ញវត្ថុទាំងនេះ។ ដូច្នេះ សមតុល្យយោងរបស់ទ្រព្យសកម្ម និងបំណុលហិរញ្ញវត្ថុទាំងនេះ នាការលក់បរិច្ឆេទនៃរបាយការណ៍ស្ថានភាពហិរញ្ញវត្ថុ គឺស្មើនឹងតម្លៃសមស្របរបស់វា។

បំណុលភតិសន្យា

តម្លៃសមស្របត្រូវបានប៉ាន់ស្មាន តាមរយៈការធ្វើអប្បបរមាលើលំហូរសាច់ប្រាក់នាពេលអនាគតដែលបានប៉ាន់ស្មានទុកដោយប្រើប្រាស់អត្រាការប្រាក់ជាក់ស្តែង/អត្រាទីផ្សារនៃឥណទានដែលមានហានិភ័យឥណទាន និងកាលបរិច្ឆេទកំណត់ស្រដៀងគ្នា។

ឋានានុក្រមនៃតម្លៃសមស្រប

ស្តង់ដារ CIFRS ៧ បានបញ្ជាក់ពីឋានានុក្រមនៃបច្ចេកទេសវាយតម្លៃដោយផ្អែកលើថាតើធាតុចូលនៃបច្ចេកទេសវាយតម្លៃទាំងនោះអាចអង្កេតបាន ឬមិនអាចអង្កេតបាន។ ធាតុចូលដែលអាចអង្កេតបាន បង្ហាញពីទិន្នន័យទីផ្សារដែលបានទទួលពីប្រភពឯករាជ្យ ហើយធាតុចូលមិនអាចអង្កេតបានបង្ហាញពីការសន្មតទីផ្សាររបស់ក្រុមហ៊ុន។ ឋានានុក្រមតម្លៃសមស្របមានដូចខាងក្រោម៖

- កម្រិតទី១៖ តម្លៃដែលបានដកស្រង់ (មិនបានកែតម្រូវ) ក្នុងទីផ្សារសកម្មសម្រាប់ទ្រព្យសកម្ម ឬបំណុលដែលអាចកំណត់បាន។ កម្រិតទាំងនេះរួមបញ្ចូលទាំង មូលបត្រភាគហ៊ុន និងឧបករណ៍បំណុលដែលបានចុះបញ្ជី។
- កម្រិតទី២៖ ធាតុចូលក្រៅពីតម្លៃដែលបានដកស្រង់ដែលបានបង្ហាញក្នុងកម្រិតទី១ ដែលអាចអង្កេតបានរបស់ទ្រព្យសកម្ម ឬបំណុល មិនថាដោយផ្ទាល់ (ឧទាហរណ៍ តម្លៃ) ឬដោយប្រយោល (ឧទាហរណ៍ បានមកពីសម្រង់តម្លៃ)។
- កម្រិតទី៣៖ ធាតុចូលរបស់ទ្រព្យសកម្ម ឬបំណុលដែលមិនផ្អែកលើទិន្នន័យទីផ្សារដែលអាចអង្កេតបាន (ធាតុចូលមិនអាចអង្កេតបាន)។ កម្រិតនេះរួមបញ្ចូលទាំងឧបករណ៍មូលធន និងឧបករណ៍បំណុលដែលមានសមាសធាតុមិនអាចអង្កេតបានជាសារវន្ត។

២៣.២ ការគ្រប់គ្រងហានិភ័យហិរញ្ញវត្ថុ

ក. ទិដ្ឋភាពជាទូទៅ

ក្រុមហ៊ុនប្រឈមនឹងហានិភ័យដូចខាងក្រោមដែលកើតឡើងពីឧបករណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ៖

- ហានិភ័យឥណទាន
- ហានិភ័យសន្ទនីយភាព និង
- ហានិភ័យទីផ្សារ

កំណត់សម្គាល់នេះព័ត៌មានពីការបកស្រាយអំពីការប្រឈមនឹងហានិភ័យខាងលើរបស់ក្រុមហ៊ុន គោលបំណង គោលនយោបាយ និងដំណើរការក្នុងការវាស់វែង និងគ្រប់គ្រងហានិភ័យរបស់ក្រុមហ៊ុន ក៏ដូចជាការគ្រប់គ្រងដើមទុនរបស់ក្រុមហ៊ុន។

ខ. ហានិភ័យឥណទាន

ហានិភ័យឥណទាន គឺជាហានិភ័យក្នុងការខាតបង់ផ្នែកហិរញ្ញវត្ថុរបស់ក្រុមហ៊ុន ប្រសិនបើអតិថិជន ឬតតិយជនដែលប្រើប្រាស់ឧបករណ៍ហិរញ្ញវត្ថុមិនអាចបំពេញកាតព្វកិច្ចតាមកិច្ចសន្យារបស់ខ្លួនបាន។

សមតុល្យយោងរបស់ទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុបង្ហាញពីការប្រឈមនឹងហានិភ័យឥណទានកម្រិតអតិបរមា។ ការប្រឈមនឹងហានិភ័យឥណទានកម្រិតអតិបរមានាកាលបរិច្ឆេទនៃរបាយការណ៍នេះមានដូចខាងក្រោម៖

	ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២១		ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២០	
	ដុល្លារអាមេរិក	ពាន់រៀល (កំណត់សម្គាល់ ៤.២)	ដុល្លារអាមេរិក	ពាន់រៀល (កំណត់សម្គាល់ ៤.២)
សាច់ប្រាក់ និងសាច់ប្រាក់សមមូល	១៧១.៦៥៥	៦៩៩.៣២២	៧៩៨.១៤៦	៣.២២៨.៥០១
គណនីពាណិជ្ជកម្មទទួល	១៧៥.០០៨	៧១២.៩៨៣	៣២.៣៥៩	១៣០.៨៩២
សមតុល្យត្រូវទទួលពីភាគីពាក់ព័ន្ធ	១.០៣៣.៤៨៤	៤.២១០.៤១៤	១០៥.៥០៦	៤២៦.៧៧២
	១.៣៨០.១៤៧	៥.៦២២.៧១៩	៩៣៦.០១១	៣.៧៨៦.១៦៥

តារាងខាងលើបង្ហាញអំពីករណីដែលពិបាកបំផុតនៃការប្រឈមនឹងហានិភ័យឥណទានរបស់ក្រុមហ៊ុនគិតត្រឹមថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២១ និងថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២០ ដោយមិនគិតពីទ្រព្យបញ្ចាំ ឬឯកសារធានាឥណទានផ្សេងៗដែលភ្ជាប់មកជាមួយ។

គណនីពាណិជ្ជកម្មទទួល

	ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២១		ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២០	
	ដុល្លារអាមេរិក	ពាន់រៀល (កំណត់សម្គាល់ ៤.២)	ដុល្លារអាមេរិក	ពាន់រៀល (កំណត់សម្គាល់ ៤.២)
មិនទាន់ហួសកាលកំណត់ ឬមានឱនភាពនៃតម្លៃ	-	-	៦៧	២៧១
ហួសកាលកំណត់ ប៉ុន្តែមិនមានឱនភាពនៃតម្លៃ	១៧៥.០០៨	៧១២.៩៨៣	៣២.២៩២	១៣០.៦២១
	១៧៥.០០៨	៧១២.៩៨៣	៣២.៣៥៩	១៣០.៨៩២

មិនទាន់ហួសកាលកំណត់ ឬមានឱនភាពនៃតម្លៃលើគណនីត្រូវទទួល គឺជាគណនីត្រូវទទួលទាំងឡាយដែលមិនធ្លាប់ប្រឈមនឹងការសង្ស័យ ហើយគណៈគ្រប់គ្រងបានឃើញថាមានការសង្ស័យក្នុងកម្រិតទាប។

ហួសកាលកំណត់ ប៉ុន្តែមិនមានឱនភាពនៃតម្លៃ

ហួសកាលកំណត់ ប៉ុន្តែមិនមានឱនភាពនៃតម្លៃលើគណនីត្រូវទទួល ដែលការទូទាត់សងតាមកិច្ចសន្យាហួសកាលកំណត់ ប៉ុន្តែនៅមានសកម្មភាព ជាធម្មតាជាមួយក្រុមហ៊ុន ហើយត្រូវបានរំពឹងទុកថានឹងទូទាត់រួចរាល់។ គណៈគ្រប់គ្រងបានឃើញថាមានការសង្ស័យក្នុងកម្រិតទាប ដោយសារ ហានិភ័យទាំងនោះត្រូវបានធានាដោយគណនីប្រាក់បញ្ញើពីអតិថិជន។

	ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២១		ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២០	
	ដុល្លារអាមេរិក	ពាន់រៀល (កំណត់សម្គាល់ ៤.២)	ដុល្លារអាមេរិក	ពាន់រៀល (កំណត់សម្គាល់ ៤.២)
រយៈពេលខ្លី	-	-	៦៧	២៧១
ហួសកាលកំណត់ ១ថ្ងៃ - ៣០ថ្ងៃ	៤៣.៤៥០	១៧៧.០១៥	២១.៣៧១	៨៦.៤៤៥
ហួសកាលកំណត់ ៣០ថ្ងៃ - ៦០ថ្ងៃ	៤៣.១០១	១៧៥.៥៩៣	២៥៩	១.០៤៨
ហួសកាលកំណត់ ៦០ថ្ងៃ - ៩០ថ្ងៃ	៣៧.៥៣៥	១៥២.៩១៨	២៤៦	៩៩៥
ហួសកាលកំណត់លើសពី ៩០ថ្ងៃ	៥០.៩២២	២០៧.៤៥៧	១០.៤១៦	៤២.១៣៣
	១៧៥.០០៨	៧១២.៩៨៣	៣២.៣៥៩	១៣០.៨៩២

២៣.៣ ហានិភ័យសន្ទនីយភាព

ហានិភ័យសន្ទនីយភាព គឺជាហានិភ័យដែលក្រុមហ៊ុនជួបប្រទះនឹងការលំបាកក្នុងការបំពេញកាតព្វកិច្ចដែលទាក់ទងជាមួយបំណុលហិរញ្ញវត្ថុ របស់ខ្លួនដែលត្រូវបានទូទាត់តាមរយៈការប្រគល់ជាសាច់ប្រាក់ ឬទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុផ្សេងទៀត។ វិធីសាស្ត្ររបស់ក្រុមហ៊ុនក្នុងការគ្រប់គ្រង ហានិភ័យសន្ទនីយភាព គឺដើម្បីធានាឱ្យបានថាក្រុមហ៊ុនអាចមានសន្ទនីយភាពគ្រប់គ្រាន់ក្នុងការបំពេញកាតព្វកិច្ចទូទាត់បំណុលនៅពេលដែល ដល់កាលកំណត់ មិនថាក្នុងលក្ខខណ្ឌធម្មតា និងលក្ខខណ្ឌស្មុគស្មាញ ដោយមិនមានការខាតបង់ដែលមិនអាចទទួលបានកើតមានឡើង ឬការ ប្រឈមខូចកេរ្តិ៍ឈ្មោះរបស់ក្រុមហ៊ុន។

ការប្រឈមនឹងហានិភ័យសន្ទនីយភាព

ខាងក្រោម គឺជាការវិភាគនៃកិច្ចសន្យារបស់បំណុលហិរញ្ញវត្ថុមិនមែននិស្សន្ទដែលនៅសល់នាការបរិច្ឆេទនៃរបាយការណ៍។ សមតុល្យ គឺជាសមតុល្យដុល និងមិនបានធ្វើអប្បបរមា ព្រមទាំងការទូទាត់ការប្រាក់ដែលបានប៉ាន់ស្មានទុក និងដកចេញនូវផលប៉ះពាល់នៃកិច្ចព្រមព្រៀងសុទ្ធ។

	លំហូរសាច់ប្រាក់កិច្ច				
	សមតុល្យយោង ដុល្លារអាមេរិក	សន្យាមិនបានធ្វើអប្បបរមា ដុល្លារអាមេរិក	៦ខែ ឬតិចជាង ដុល្លារអាមេរិក	៦ខែ ទៅ១២ខែ ដុល្លារអាមេរិក	បន្ទាប់ពី ១ឆ្នាំ ដុល្លារអាមេរិក
គិតត្រឹមថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២១					
គណនីពាណិជ្ជ និងគណនីត្រូវសងផ្សេងៗ*	១.១០៣.០៥០	១.១០៣.០៥០	១.១០៣.០៥០	-	-
ប្រាក់កម្ចី	១៧.៤៣៨.០២៨	១៨.៧៤០.៧១៦	៨៩៣.៧៣៣	៣.៩០៥.៣៣៣	១៣.៩៤១.៦៥០
បំណុលកតិសន្យា	១២២.៨៨៦	១៤៤.០០០	១៨.០០០	១៨.០០០	១០៨.០០០
	១៨.៦៦៣.៩៦៤	១៩.៩៨៧.៧៦៦	២.០១៤.៧៨៣	៣.៩២៣.៣៣៣	១៤.០៥៩.៦៥០
សមមូលជាពាន់រៀល (កំណត់សម្គាល់ ៤.២)	៧៦.០៣៦.៩៨៩	៨១.៤៣០.១៥៩	៨.២០៨.២២៦	១៥.៩៨៣.៦៥៩	៥៧.២៣៨.២៧៤

	លំហូរសាច់ប្រាក់កិច្ច				
	សមតុល្យយោង ដុល្លារអាមេរិក	សន្យាមិនបានធ្វើអប្បបរមា ដុល្លារអាមេរិក	៦ខែ ឬតិចជាង ដុល្លារអាមេរិក	៦ខែ ទៅ១២ខែ ដុល្លារអាមេរិក	បន្ទាប់ពី ១ឆ្នាំ ដុល្លារអាមេរិក
គិតត្រឹមថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២០					
គណនីពាណិជ្ជ និងគណនីត្រូវសងផ្សេងៗ*	១.១១៥.១៥៦	១.១១៥.១៥៦	១.១១៥.១៥៦	-	-
ប្រាក់កម្ចី	១៧.៨៨២.៦៧៥	១៩.៩៥៦.៥៩២	៨៤០.០០០	៣.៨៨៦.២៦៧	១៣.១៥៦.៤០៨
បំណុលកតិសន្យា	១៤៧.៩៥៥	១៨០.០០០	១៨.០០០	១៨.០០០	១៤៤.០០០
	១៩.១៤៥.៧៨៦	២១.២៥១.៧៤៨	១.៩៧៣.១៥៦	៣.៩០៤.២៦៧	១៣.៣០០.៤០៨
សមមូលជាពាន់រៀល (កំណត់សម្គាល់ ៤.២)	៧៧.៤៤៤.៧០៤	៨៥.៩៦៣.៣១៩	៧.៩៨១.៤១៦	១៥.៧៩២.៧៦០	៥៣.៨០០.១៥០

* មិនរាប់បញ្ចូលប្រាក់ចំណូលដែលមិនទាន់បានទទួល និងពន្ធផ្សេងៗដែលត្រូវបង់

ហានិភ័យទីផ្សារ

ហានិភ័យទីផ្សារ គឺជាហានិភ័យក្នុងការផ្លាស់ប្តូរតម្លៃទីផ្សារ ដែលមានដូចជាអត្រាប្តូររូបិយប័ណ្ណបរទេស និងអត្រាការប្រាក់ដែលនឹងប៉ះពាល់ដល់ចំណូលរបស់ក្រុមហ៊ុន ឬតម្លៃរបស់ម្ចាស់កម្មសិទ្ធិនៃឧបករណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ។ គោលបំណងក្នុងការគ្រប់គ្រងហានិភ័យទីផ្សារ គឺដើម្បីគ្រប់គ្រង និងត្រួតពិនិត្យការប្រឈមនឹងហានិភ័យទីផ្សារក្នុងកម្រិតដែលអាចទទួលយកបាន ខណៈពេលកំពុងបង្កើនប្រសិទ្ធភាពលទ្ធផល។

ហានិភ័យរូបិយប័ណ្ណ

ប្រតិបត្តិការ ចំណាយដើមទុន និងប្រកបហិរញ្ញវត្ថុរបស់ក្រុមហ៊ុន ត្រូវបានកំណត់យកប្រាក់ដុល្លារអាមេរិកជាគោល។ ដូចនេះក្រុមហ៊ុនមិនប្រឈមនឹងហានិភ័យរូបិយប័ណ្ណបរទេសជាសារវន្តឡើយ។

ហានិភ័យអត្រាការប្រាក់

ការប្រឈមនឹងហានិភ័យអត្រាការប្រាក់របស់ក្រុមហ៊ុនដែលទាក់ទងទៅនឹងទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុ និងបំណុលហិរញ្ញវត្ថុដែលទទួលបានការប្រាក់របស់ក្រុមហ៊ុន។

ទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុដែលទទួលបានអត្រាការប្រាក់

ទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុដែលទទួលបានអត្រាការប្រាក់ រួមបញ្ចូលទាំងសាច់ប្រាក់ក្នុងធនាគារ – គណនីសន្សំ។

បំណុលហិរញ្ញវត្ថុដែលទទួលបានការប្រាក់

បំណុលហិរញ្ញវត្ថុដែលទទួលបានការប្រាក់រួមបញ្ចូលទាំងប្រាក់កម្ចី។

ក្រុមហ៊ុនគ្រប់គ្រងការប្រយោជន៍ហានិភ័យអត្រាការប្រាក់ តាមរយៈការគ្រប់គ្រងការប្រយោជន៍ហានិភ័យទាំងនេះលើមូលដ្ឋានបន្តនិរន្តរភាព។ គណៈគ្រប់គ្រង មិនបានធ្វើប្រតិបត្តិការក្នុងការការពារហានិភ័យអត្រាការប្រាក់ ដោយសារវាត្រូវបានកំណត់ហានិភ័យនៃឧបករណ៍ទាំងនោះ លើសពីហានិភ័យដែលអាចកើតមានពីការប្រែប្រួលអត្រាការប្រាក់។

នាការលម្អិតនៃរបាយការណ៍ស្ថានភាពអត្រាការប្រាក់នៃឧបករណ៍ហិរញ្ញវត្ថុដែលទទួលបានការប្រាក់របស់ក្រុមហ៊ុនមានដូចខាងក្រោម៖

ឧបករណ៍អត្រាការប្រាក់ថេរ	ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២១		ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២០		អត្រាការប្រាក់ភាគរយ
	ដុល្លារអាមេរិក	ពាន់រៀល (កំណត់សម្គាល់ ៤.២)	ដុល្លារអាមេរិក	ពាន់រៀល (កំណត់សម្គាល់ ៤.២)	
ទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុ					
សាច់ប្រាក់ក្នុងធនាគារ	១៧១.៦៥៥	៦៩៩.៣២២	៧៩៧.៨៧៨	៣.២២៧.៤១៧	០.១០
បំណុលហិរញ្ញវត្ថុ					
ប្រាក់កម្ចី	(១៧.៤៣៨.០២៨)	(៧១.០៤២.៥២៦)	(១៧.៨៨២.៦៧៥)	(៧២.៣៣៥.៤២០)	៨
	(១៧.២៦៦.៣៧៣)	(៧០.៣៤៣.២០៤)	(១៧.០៨៤.៧៩៧)	(៦៩.១០៨.០០៣)	

តម្លៃសមស្របដែលចំបាប់ក្នុងការវិភាគអត្រាការប្រាក់ថេរ

ក្រុមហ៊ុនមិនបានកំណត់អត្រាបំណុលថេរណាមួយក្នុងតម្លៃសមស្របតាមគណនីចំណេញ ឬខាត ហើយក្រុមហ៊ុនមិនឧបករណ៍និស្សន្ទនាការលម្អិតនៃរបាយការណ៍ដែលបានបញ្ចប់ឡើយ។ ដូច្នេះការផ្លាស់ប្តូរអត្រាការប្រាក់នាការលម្អិតនៃរបាយការណ៍នេះនឹងមិនប៉ះពាល់ដល់ចំណេញ ឬខាតឡើយ។

២៤. ការគ្រប់គ្រងដើមទុន

គោលបំណងចម្បងនៃការគ្រប់គ្រងដើមទុនរបស់ក្រុមហ៊ុន ដើម្បីធានាថារក្សាបាននូវសមាមាត្រដើមទុនគ្រប់គ្រាន់ ដើម្បីគាំទ្រដល់អាជីវកម្មរបស់ក្រុមហ៊ុន និងបង្កើនតម្លៃជូនភាគហ៊ុនិកជាអតិបរមា។

ក្រុមហ៊ុនគ្រប់គ្រងរចនាសម្ព័ន្ធដើមទុនរបស់ខ្លួន និងធ្វើការកែសម្រួលនៃការផ្លាស់ប្តូរនៅក្នុងលក្ខខណ្ឌសេដ្ឋកិច្ច។ ដើម្បីរក្សា ឬកែសម្រួលរចនាសម្ព័ន្ធដើមទុន ក្រុមហ៊ុនអាចកែសម្រួលភាគលាភដែលត្រូវបង់ជូនម្ចាស់ភាគហ៊ុន ការបង្វិលដើមទុនជូនទៅភាគហ៊ុនិក ឬអនុម័តដើមទុនថ្មី។ មិនមានការផ្លាស់ប្តូរណាមួយត្រូវបានធ្វើឡើងនៅក្នុងគោលបំណង គោលនយោបាយ ឬដំណើរការក្នុងអំឡុងពេលនៃការិយបរិច្ឆេទដែលបានបញ្ចប់នៅថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២១ នោះទេ។

២៥. ព្រឹត្តិការណ៍បន្ទាប់ពីការិយបរិច្ឆេទនៃរបាយការណ៍

ពុំមានព្រឹត្តិការណ៍សំខាន់ៗបានកើតឡើងបន្ទាប់ពីចុងការិយបរិច្ឆេទនៃរបាយការណ៍ និងរហូតដល់កាលបរិច្ឆេទនៃសេចក្តីអនុម័តឱ្យចេញផ្សាយនៃរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ ដែលតម្រូវឱ្យមានការកែតម្រូវ ឬត្រូវធ្វើការលាតត្រដាងនៅក្នុងរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុនេះឡើយ។

២៦. ការអនុម័តលើរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ

របាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុត្រីមាសថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២១ និងសម្រាប់ការិយបរិច្ឆេទដែលបានបញ្ចប់ត្រូវបានអនុម័តឱ្យចេញផ្សាយដោយក្រុមប្រឹក្សាភិបាលនៅថ្ងៃទី២៩ ខែមិថុនា ឆ្នាំ២០២២។